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Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, 
Ekonomik 
İşbirliği Teşkilatı 
15. Liderler
Zirvesi’ne katıldı
Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan, 
Türkmenistan’ın başkenti 
Aşkabat’ta düzenlenen 
Ekonomik İşbirliği 
Teşkilatı 15. Liderler 
Zirvesi’ne katıldı.

Президент Эрдоган 
принял участие в 
15-м саммите
лидеров
Организации
экономического
сотрудничества
Президент Реджеп Тайип 
Эрдоган принял участие в 15-м 
саммите лидеров Организации 
экономического сотрудничества, 
который проходил в Ашхабаде, 
столице Туркменистана.

TARİHDE BUGÜN
Başkent Platformu Genel Başkanı 
Dr.Mustafa Kurt’tan, Milliyetçi Hareket 
Partisi Genel Başkanı 
Dr.Devlet Bahçeli’ye Ziyaret

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ ... 
ВИЗИТ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ СТОЛИЧНОЙ 
ПЛАТФОРМЫ МУСТАФЫ КУРТА К 
ЛИДЕРУ ПАРТИИ 
НАЦИОНАЛИСТИЧЕСКОГО 
ДВИЖЕНИЯ ДЕВЛЕТУ БАХЧЕЛИ

Kırgız dil bilimci Kasım 
Tınıstanov Gazi 
Üniversitesi'nde anıldı
Kırgız dilbilimci, şair, oyun yazarı, 
eğitimci, gazeteci, Kırgız dil biliminin 
kurucusu ve Modern Kırgız 
edebiyatının kurucularından olan 
Kasım Tınıstanov'u anıldı.

В университете Гази почтили 
память кыргызского 
лингвиста Касыма 
Тыныстанова
Университет Гази почтил память 
кыргызского лингвиста, поэта, 
драматурга, педагога, журналиста, 
основоположника кыргызского 
языкознания и одного из 
основоположников современной 
кыргызской литературы Касыма 
Тыныстанова.

ABD: Rusya'ya ağır bedeller 
ödetmeye hazırız
ABD Dışişleri Bakanı Blinken, "Ukrayna'ya 
karşı  daha fazla saldırgan davranması 
durumunda  Rusya'ya ağır bedeller 
ödetmeye hazırız" dedi.

США: мы готовы заставить 
Россию заплатить высокую 
цену
«Мы готовы заставить Россию заплатить 
высокую цену, если она будет 
действовать более 
агрессивно против Украины», - заявил 
госсекретарь США Блинкен.

Rusya Devlet Başkanı Putin'den NATO'ya sert Ukrayna 
uyarısı: Kırmızı çizgimiz!
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, NATO'nun askeri altyapısını Ukrayna'da 
genişletmesinin Rusya için sorun teşkil edeceğini belirterek, "Bu tür tehditlerin 
yaratılması kırmızı çizgidir ama umarım durum buraya varmaz." dedi. Öte 
yandan Putin Rusya'nın hipersonik füze geliştirdiğini söyledi. Putin, 2024’te
sona erecek başkanlık döneminin ardından tekrar aday olup olmayacağına 
yönelik soruyu da yanıtladı
Решительное предупреждение Украины от президента 
России Путина в адрес НАТО: наша красная линия!

Президент России Владимир Путин заявил, что 
расширение военной инфраструктуры НАТО на 
Украине создаст проблему для России, добавив: 
«Создание таких угроз - это красная линия, но я 
надеюсь, что здесь ситуация не дойдет». сказал. С 
другой стороны, Путин сказал, что Россия 
разрабатывает гиперзвуковую ракету. Путин также 
ответил на вопрос, будет ли он баллотироваться 
снова после президентского срока, который 
закончится в 2024 году.

Almanya Başbakanı Merkel için askeri 
veda töreni düzenlendi
Angela Merkel, Savunma Bakanlığında düzenlenen törende 
yaptığı konuşmada, 16 yıllık başbakanlığının ardından 
minnettarlık ve alçakgönüllülük hissettiğini söyledi.
Состоялась военная церемония 
прощания с канцлером Германии 
Меркель

Ангела Меркель в своем 
выступлении на 
церемонии в Министерстве 
обороны заявила, что 
после 16 лет пребывания 
на посту премьер-министра 
почувствовала 
благодарность и смирение.
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ANKARA ( Sivil İnisiyatif/ Zeliha Sor-
kunlu)- Ziyarette Başkent Platformu 

Genel Başkanı Dr. Mustafa Kurt, Platform 
Genel Başkan Vekili Av. Neslihan Duran, 
Platform Danışma Kurulu Üyesi Aynı Za-
manda  ATO 59. Komite meclis üyesi Atilla-
han Kurt,  Platformun  Balkanlar Temsilcisi 
Uğurhan Kurt, Uluslararası Sivil İnisiyatif 
Gazetesi İmtiyaz sahibi Hasan Salih Kurt ve 
beraberinde platform üyeleri hazır bulundu. 

‘Devletlerin Hayatında Olan 100-200-
300 Yıllık Bir Siyaset Bekliyoruz’’

Efendim Söz Konusu Vatan Olduğunda, 
Zatıâlinizin Günlük Siyaset Yerine Devletle-
rin Hayatında Olan 100-200-300 Yıllık Bir 
Siyaset Anlayışı ile Tüm Renklerin Üstünde 
Bir Duruş Sergileyerek, Ay Yıldızlı Bayrağı-
mıza Dolayısı ile Milletimize Sahip Çıkmanız 
Bizleri Ziyadesi ile Memnun Etmektedir. 

’Özellikle 15 Temmuz ve Sonrası’’   Size 
Duruşunuzdan Dolayı Şükranlarımızı Arz 
Ediyoruz. ‘Tüm Siyasetçilerimizden de 
Devletlerin Hayatında Olan 100-200-
300 Yıllık Bir Siyaset Bekliyoruz’’

Özetle Bizler; 10 Yıl Önce  ‘’İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın & Devletin Sahibi  
Millettir’’ Anlayışına Hizmet Etme Mak-
sadı ile 2007 Yılında  Yola Çıkmış ve Birçok 
Sosyal Sorumluluk Projelerine İmza Atmış 
Sivil Bir İnisiyatifiz.

Kuruluşumuzdan Günümüze Kadar, Lobi 
Faaliyetleri Kapsamında, Ulusal ve Uluslara-
rası İrili Ufaklı 750’nin üzerinde Bilgilendir-
me Beraberinde Bilinçlendirme Toplantıları 
ve Ziyaretler Gerçekleştirdik. 

Ayrıca Platform Olarak, Yurt Dışında Türk-i 
Cumhuriyetlerinde, Balkanlar’da, Avrupa’da, 
Afrika’da Hâsılı 69 Ülkede Temsilcilerimiz 
Vasıtası ile İnsan Odaklı Çalışmalarımıza 
Devam Etmekteyiz. 

Başkent Platform Olarak, Sosyal Sorumluluk 
Bilinci Altında Yeni Anayasa ve Başkanlık 
sistemi ve Türkçenin Evrensel Dil Olması 
İçin Hazırladığımız Taslak Raporu Türkiye 
Büyük Millet Meclisi 3’nolu Komisyon da 
2012 Tarihinde Ak parti, CHP, MHP, HDP 
Komisyon Üyeleri Nezaretinde Yüce Meclise 
Sunmuştuk.

‘’YA DEVLET BAŞA YA KUZGUN LEŞE’’

15 Temmuz Akşamı, Emperyalist Dev-
letlerin Gizli Teşkilatları ve Onların Ülke 
İçinde Tutunmuş Hain Maşaları, Türkiye 
Cumhuriyeti’nin Bağımsızlığına ve Bölün-
mez Bütünlüğüne Kast Ettiler. 

15 Temmuzda Milli Birlik ve Beraberliğimize 
Kasteden Hainlere Karşı Başkent Platformu 
Ailesi Olarak, Kuvayi Milliye Ruhu ile 81 
İlimizde Misyonumuza Gönül Vermiş 1200’ü 
Aşkın Kardeş Sivil Toplum Kuruluşuyla Be-
raber Meydanlara İnerek Milli İradeye Sahip 
Çıktık..

Ayrıca Bizler Meşru Seçimlerle Halkın İra-
desiyle Seçilen Cumhurbaşkanımıza, Başba-
kanımıza Çeşitli Platformlarda Sahip Çıktık. 
Bundan Böylede Her Zaman Sahip Çıkacağı-
mızı da Bilmenizi İsteriz.

Sivil Toplum Kuruluşu Olarak Her Fırsata 

Söyledik, “Hedef Ülke Türkiye”  ‘’Son Kale 
Türkiye”  Mazlumların ve Müslümanların 
Tek Sığındığı Türkiye. Milletimizle Bera-
ber Bizler Biliyoruz ki,  Bu Gün Ülkemizde 
Yaşananlar Basit Bir Hain Kalkışma veya 
Terör Sorunu Sonucu Değildir.! Uluslararası 
Güçlerin İttifak Ederek, Ülkemizi Bölme, 
Parçalama ve Hatta Yok Etme Planlarının 
Taa Kendisidir…

Türk Bayrağına Kem Gözle Bakanlara Karşı, 
Her Yerde, Her Fırsatta, Milli Duruşumuzu 
Yiğitçe Ortaya Koyduğumuz Gibi, Türkiye 
Cumhuriyeti Devletinin Bekasının Devamı 
İçin Her Türlü Mücadeleyi Verdik, Vermeye 
de Devam Edeceğimizi Bilmenizi İsteriz.

Başkent Platformu Ailesi Olarak, Türk Dev-
letinin Milli Reflekslerinin Zayıflaması Söz 
Konusu Olduğunda, Canımız Pahasında Olsa 
Her Daim “Devletin Sahibi Millettir” Anlayı-
şıyla Devletimizin Yanında Olacağımızı Her 
Platformda Altını Çizdik.

Takdir Edersiniz ki, Devlet ile Millet Ara-
sında Asla ve Asla Mesafe Olamaz.  Büyük 
Devlet, Milletiyle Var Olan Devlettir; Büyük 
Devlet, Milletiyle El Ele Olan Devlettir; Bü-
yük Devlet, Milletinin Hukukunu Koruyan, 
Adaleti Sağlayan, Hürriyeti Hâkim Kılan 
Devlettir.  

Bizler İnanıyoruz ki; 

Devlet Ebed Müddet Anlayışı ile Türkiye 
Cumhuriyeti Devleti İlelebet Payidar Kala-
caktır  ‘’Ya Devlet Başa Ya Kuzgun Leşe’’ 
Diyoruz…

Ülkemizde İstikrarın, Güven Ortamının 
Özellikle De Kardeşliğin Tam Anlamıyla 
Tesis Edilmesi, Millet Olarak Hedeflerimize 
Ulaşmamız İçin, Başkent Platformu Ailesi 
Olarak Her Tür Göreve Hazırız Olduğumuz 
Gibi Devlet, Millet Menfaatine Emre Amade 
Olduğumuzu İfade Ediyoruz. Dedi.

Dr. Devlet BAHÇELİ, “Günümüzde 
Önemli Bir Platform Olduğunuzu Görü-
yorum

Milliyetçi hareket partisi genel başkanı 
ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile ge-
tirerek Ben Bu Güzel Ziyaret İçin Öncelikle 
Hepinize Hoş Geldin Diyor, sayın başkana ve 
yönetim kurulu üyelerine ayrı ayrı Teşekkür 
Ediyorum. 

Bahsettiğiniz insan odaklı milli çizgide Dü-
şünce Çerçevesinde Günümüzde Önemli Bir 
Platform Olduğunuzu Görüyorum. Bu se-
beple Çalışmalarınızın Devamını Diliyorum. 

Sizin İşaret Ettiğiniz Gibi sivil toplum kuru-
luşu olarak Bütün Siyasi Partileri Kucaklayan 
Bir Anlayış İçerisinde Olaylara Yaklaşımınız 
çok Doğru bir yaklaşım. 

Hele Hele Bahsettiğiniz Gibi Dilimizin Ko-
runması ve Türkçenin Evrensel Dil olması 
Hatta Teşvik Edilmesi için Çalışmalarınız, 
Beni Ziyadesiyle Memnun Etti. 

Görüyoruz ki Uluslararası İlişkilerde, Bu-
radan Giden Arkadaşlarımızın Mutlaka Ya-
bancı Dille Konuşmayı Kendisi İçin Bir Şey 
Zannediyor. 

Türkçe bildiği halde Bir Fransız’ın Ağzından 
Hiç Bir Zaman Türkçe bir Kelime Alamıyor-
sunuz. 

Siyasi Partilere Zaman Zaman Büyükelçi-
lerden Bazı Temsilcileri Ziyarete Geliyorlar. 
Büyükelçi Oluyor, Müsteşar Oluyor vs Kim 
Gelmişse Gelsin Kendi Diliyle Konuşuyor. 

Hâlbuki Bizde Birisini Ziyaret Ettiğimizde 
Ben Ondan Çok Daha İyi Fransızca Biliyor-
muş, İngilizce Biliyormuş Bir Komplekse 
Kapılıyoruz. 

Bu Sebepten Dolayı Bu İsabetli Davranı-
şınızın Devamını diliyorum. Hem Kültür 
Hayatınızda, Hem Siyasi Hayatınızda Öne 
Çıkmasında Yarar Var. 

Biz Gençlerimizi Belirli Hedeflerle Yönlen-
dirirken Güzel Bir Türkçeyi Onun Yanında, 
Yabancı Dil Olarak Doğu Dillerden Bir Tane-

sini, Batı Dillerinden Bir Tanesini Öğrenme-
yi Kendilerine Öneriyoruz. 

Bu Ülkeyi Gelecekte Yönetecek Olan İnsan-
ların Hazırlığında Hem Güzel Türkçemizi 
İyi Bilmeliler, Hem de O Ülkelerin Yabancı 
Dillerinden Bir Tanesini Bilmelerinde Yarar 
Görüyoruz. 

İlişkilerde Neyi Nasıl Yaptığını, Tercüman-
ların Neyi Ne Kadar Doğru Tercüme Edip 
Söylediğini Bilmekte Yarar Var.  

Bu Manada Bu Yaklaşımı da Sizlerde Gör-
mekten Çok Mutluluk Duydum ve Hepinize 
Başarılar Diliyorum, Ayrıca Bize Düşen Bir 
Görev Olduğunda da Yardımcı Olmaktan 
Mutlu Oluruz. Allah Yardımcınız Olsun, Al-
lah Yolunuzu Açık Etsin Dedi. 
Daha sonra Başkent Platformu Genel Başka-
nı Dr. Mustafa Kurt ve Platform Üyeleri ile 
birlikte Sayın Devlet Bahçeli’ye, Platformun 
hazırlamış olduğu Yeni Anayasa ve Başkanlık 
Sistemi taslak raporu, Darbe kitapçığı, Plat-
form faaliyet raporunu ve Genel Başkan Dr. 
Mustafa Kurt’un Kırgızistan- Türkiye Fahri 
Konsolosu olması hasebiyle Kırgızistan’dan 
Getirmiş olduğu ata babalarımızın milli kı-
yafeti olan Çapan ve Kalpak Takdim ederek 
fotoğraf  çekimine geçildi. .

TARİHDE BUGÜN
Başkent Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa Kurt’tan, Milliyetçi Hareket Partisi 
Genel Başkanı Dr.Devlet Bahçeli’ye Ziyaret
Başkent Platformu Genel Başkanı aynı zaman da 
Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosu Dr. Mustafa 
Kurt ve beraberindeki platform üyeleri, Milliyetçi 
Hareket Partisi Genel Başkanı Dr. Devlet Bahçeli 
beyefendiyi makamında ziyaret ettiler.



3Ноябрь 2021 
Гражданская Инициатива

мы Д-р Мустафа Курт и члены платфор-
мы представили Девлету Бахчели проект 
отчета о новой конституции и системе 
правления, брошюру о попытке перево-
рота, отчёт о деятельности платформы 
кыргызскую национальную одежду  - ча-
пан и кыргызский национальный голов-
ной убор -  калпак, которые  Почётный 
консул Кыргызстана в Турции Д-р Мус-
тафа Курт привёз из Кыргызстана. 

Мы всегда и везде показывали, что го-
товы встать на защиту турецкого флага. 
Мы всегда боролись и будем продолжать 
бороться во имя благополучия страны. 
Мы всегда подчёркивали, что служим 
принципу «Государство принадлежит на-
роду», когда речь идёт о посягательстве 
на национальные интересы. Между госу-
дарством и народом не может быть раз-
ногласий. Величие какого-либо государ-
ства зависит от величия народа. Величие 
достигается только тогда, когда государ-
ство идёт рука об руку с народом, защи-
щает интересы населения, обеспечивает 
главенство справедливости и свободу. 
Мы верим в то, что Турецкая Республика 
будет двигаться вперёд, следуя принципу 
«Государство принадлежит народу».

Всё ради государства 

Мы всегда готовы служить во имя уста-
новления стабильности, безопасности и 
братсв а в стране, а также для того, что-
бы народ достигал своих целей».

Девлет Бахчели: «Для меня очевидно, что 
ваша платформа является очень важ-
ной».   
Лидер Партии националистического 
движения также отметил, что очень рад 
такому визиту, приветствовал всех и вы-
разил благодарность. Далее он добавил:

«Для меня очевидно, что ваша плат-
форма является очень важной с точки 
зрения рассуждений о том, что человек 
должен стоять во главе угла. В связи с 
этим, желаю продолжения вашей дея-
тельности и дальше. Очень правильно то, 
что вы, будучи НПО, которая охватывает 
все политические партии, ищете подход 
именно с этой точки зрения.  Меня очень 
радует ваша деятельность касательно 
распространения турецкого языка в 
качестве универсального. В международ-
ной сфере считается престижным то, что 
уезжающие отсюда говорят на иностран-
ном языке. Однако, ни один француз, 
например, не скажет и слова на турец-
ком, несмотря на то, что знает турецкий.  
Иногда партии посещают представители 
посольств. Будь то посол, советник или 
кто-то ещё – все говорят на своих язы-
ках. У нас же появляется комплекс, когда 
кто-то во время визита говорит лучше 
на французском или английском. По 
этой причине я бы хотел пожелать про-
должения данного курса, потому что это 
важно как с точки зрения культуры, так 
и с точки зрения политики. Мы рекомен-
дуем нашей молодёжи, когда направляем 
к определённым целям, развивать вла-
дение турецким, одним из восточных и 
одним из западных языков. По нашему 
мнению, во время подготовки будущих 
лидеров этой страны весьма важно, 
чтобы они знали и турецкий и другие 
языки. Нужно знать, что и как делается 
в отношениях и насколько правильно 
переводят переводчики. Я очень рад, что 
и  вы придерживаетесь данного подхода. 
Желаю вас успехов. Мы всегда содей-
ствовать вам, когда это необходимо. Да 
поможет вам Всевышний!»

Далее Председатель столичной платфор-

АНКАРА (Гражданская инициатива/
Зелиха Соркунлу) – Визит был осу-

ществлён при участии: председателя Сто-
личной платформы Д-ра Мустафы Курта, 
заместителя  председателя Столичной 
платформы Неслихан Дуран, члена 
Консультационного совета Платформы 
и члена Совета 59-й Комиссии Торго-
вой палаты Анкары  Атиллахана Курта, 
представителя Платформы на Балканах 
Угурхана Курта,  владельца международ-
ной газеты «Гражданская инициатива» 
Хасана Салиха Курта и других членов 
платформы.  

Ожидаем развития политики в перспек-
тиве на 100-200 и 300 лет   
«В первую очередь, позвольте выразить 
Вам благодарность за то, что, когда речь 
идёт о Родине, и особенно во время и по-
сле событий 15 июля, Вы всегда смотрели 
вперёд в перспективе на 100-200 и 300 
лет и стояли на защите национального 
флага, а значит и народа.  Ожидаем раз-
вития политики в перспективе на 100-
200 и 300 лет от всех политиков. 

Наша организация была создана 10 лет 
назад, в 2007 году, в качестве граждан-
ской инициативы с целью служения 
принципу «Хочешь процветания госу-
дарства – создай условия для людей». 
Мы реализовали множество социальных 
проектов. Начиная с момента создания, 
мы осуществили около 750 собраний  и 
встреч на национальном и международ-
ном уровне в рамках программы лобби-
рования. Благодаря работе наших пред-
ставительств в 69 странах, которые 
расположены в  тюркоязычных республи-
ках, на Балканах, в Европе и  в Африке, 
мы продолжаем свою деятельность, во 
главе угла которой стоит человек. В 2012 
году под надзором членов Партии спра-
ведливости и развития, Республиканской 
народной партии, Партии национали-
стического движения и Демократической 
партии народов мы представили пар-
ламенту страны проект относительно 
новой конституции, президентской си-
стемы правления и развития турецкого 
языка как универсального. 

ВСЁ РАДИ ГОСУДАРСТВА 

Ночью 15 июля секретные службы им-
периалистических сил  посягнули на 
независимость и целостность Турецкой 
Республики. В тот день мы вместе с чле-
нами более чем 1200 НПО, которые в 81 
провинции по всей стране исполняют 
нашу миссию, вышли на улицы и встали 
на защиту национальной воли.  

Мы всегда вставали и будем и дальше 
вставать на защиту нашего законно 
избранного президента и премьер – мини-
стра.  Мы всегда говорили, что основной 
целью предателей является Турция, по-
тому что она является последним опло-
тов и пристанищем для невинных жертв 
и мусульман.  Все знают, что последние 
события являются не просто преда-
тельским шагом или террористическим 
актом, а планами международных сил по 
разделению и даже уничтожению стра-
ны. 

СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ ... 
ВИЗИТ ПРЕДСЕДАТЕЛЯ СТОЛИЧНОЙ ПЛАТФОРМЫ МУСТАФЫ КУРТА К 
ЛИДЕРУ ПАРТИИ НАЦИОНАЛИСТИЧЕСКОГО ДВИЖЕНИЯ ДЕВЛЕТУ 
БАХЧЕЛИ
Председатель Столичной платформы и Почётный 
консул Кыргызстана в Турции Д-р Мустафа Курт 
вместе с другими членами платформы нанесли 
визит лидеру Партии националистического 
движения Д-ру Девлету Бахчели. 
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Cumhurbaşkanı Erdoğan, Ekonomik İşbirliği Teşkilatı 15. Liderler 
Zirvesi’ne katıldı
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Türkmenistan’ın başkenti Aşkabat’ta düzenlenen 
Ekonomik İşbirliği Teşkilatı 15. Liderler Zirvesi’ne katıldı.

Türkmenistan Devlet Başkanı Gurbanguli Berdimuhamedov, 
zirvenin yapıldığı Karakum Oteli'nde karşıladığı Cumhurbaşkanı 
Erdoğan ile hatıra fotoğrafı çektirdi. Liderler, resmî karşılama 
töreni sonrasında açış oturumuna geçti.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Ekonomik İşbirliği Teşkilatı (EİT) 15. 
Zirvesi'nde bir konuşma da gerçekleştirdi.

Konuşmasına, tüm katılımcıları selamlayarak başlayan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, zirve vesilesiyle bir araya gelmekten 
duyduğu bahtiyarlığı ifade etti.

Türkmenistan Devlet Başkanı Gurbanguli Berdimuhamedov'a 
misafirperverlikleri için teşekkürlerini ileten Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Türkiye olarak zirve dönem başkanlığını devrettiklerini 
belirterek, yeni dönem başkanı Türkmenistan'a başarılar diledi.

Zirvenin, ülkeler ve bölge için hayırlı olmasını dileyen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Azerbaycan, Kazakistan, Kırgızistan, 
Özbekistan, Tacikistan ve Türkmenistan'ın bağımsızlıklarının 30. 
yıl dönümünü tebrik etti.

"AŞIMIZI MİLLETİMİZLE BİRLİKTE TÜM İNSANLIĞIN 
HİZMETİNE SUNACAĞIZ"

Cumhurbaşkanı Erdoğan, yaklaşık iki yıldır tüm insanlığın 
küresel çapta bir tehditle mücadele ettiğine dikkati çekerek, 5 
milyondan fazla insanın hayatına mal olan yeni tip Koronavirüs 
(Kovid-19) salgınının ekonomi, ticaret ve turizm başta olmak 
üzere her alanda etkilerini sürdürdüğünü söyledi.

Zirvenin, Kovid-19 ile mücadelede iş birliğinin ve dayanışmanın 
daha da güçlenmesine vesile olmasını temenni eden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Türkiye olarak bu zorlu süreçte 
dünyanın dört bir yanından aldığımız yardım taleplerini 
karşılamaya gayret ettik. Şimdiye kadar aralarında teşkilat 
üyelerimizin de olduğu 160 ülke ve 12 uluslararası kuruluşa 
yardım ulaştırdık. Teşkilatımızın bazı üyelerine tıbbi malzeme 
ihracat ve satın alma izinleri, eğitim ve personel desteği vermek 
suretiyle de ayrıca destek olduk" diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 11 ülkeye de aşı tedarikinde 
bulunduklarını hatırlatarak, "Yerli aşımız TURKOVAC için acil 
kullanım onayına kısa süre önce başvurduk. İnşallah süreç 
tamamlanınca aşımızı milletimizle birlikte tüm insanlığın 
hizmetine sunacağız" ifadesini kullandı.

“TİCARET HACMİMİZİ 100 MİLYAR DOLAR SEVİYESİNE 
ÇIKARTMAK İÇİN GAYRETLERİMİZİ 
YOĞUNLAŞTIRMALIYIZ”

Zirvenin "Birlikte Geleceğe" temasıyla düzenlendiğinin altını 
çizen Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü: 
"Teşkilatımızdan ekonomik iş birliğimizin güçlendirilmesi 
bakımından nasıl daha iyi faydalanabileceğimizi belirlememiz 
önem taşıyor. Ortak hedeflerimize ulaşabilmemiz için gerekli yol 
haritası 2025 vizyon belgesinde yer alıyor. 

Bugün onaylayacağımız Aşkabat Eylem Mutabakatı'nı da bu 
doğrultudaki güçlü irademizi vurgulayan bir belge olarak 
görüyoruz. 

8 milyon kilometrekarelik bir alanda 
yaklaşık 500 milyon nüfusu barındıran 
coğrafyamızın sunduğu yüksek 
potansiyelden daha fazla yararlanmalıyız. 
Ticaret hacmimizi 100 milyar dolar 
seviyesine çıkartmak için gayretlerimizi 
yoğunlaştırmalıyız. Bu kapsamda, öncelikle 
2025 Vizyon Belgesi'nin de stratejik 
hedefleri arasında yer alan ticaret 
anlaşması ECOTA'yı yürürlüğe 
koymalıyız."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 17 yıldır 
uygulanamayan bu anlaşmanın bölge içi 
ticaretin hak ettiği seviyelere ulaşmasını 
sağlayacak ana enstrüman olduğuna 
inandığını belirterek, "İstanbul'da ev 
sahipliği yaptığımız EKO Bank'ta kurumsal 
ve mali kapasitenin artırılması suretiyle 
tüm teşkilat üyelerinin katılımıyla 
kalkınmamızda daha önemli işlevler yerine 
getirilebilir" görüşünü paylaştı.
Ankara'da bulunan eğitim enstitüsünün 
üyeler arasındaki iş birliğini artırarak, 
insani kalkınmaya ciddi katkılarda 
bulunmaya başladığını vurgulayan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, yine Ankara'da 
faaliyetlerini sürdüren Gıda Güvenliği 
Bölgesel Koordinasyon Merkezi'nin de 
gıda güvenliğinin temini ve bölgede tarım 
sektörünün geliştirilmesinde önemli rol 
üstlendiğini dile getirdi.
Bölgesel ve küresel ulaşım ağlarının 
öneminin salgın ortamında bir kez daha 
ortaya çıktığını aktaran Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, şöyle devam etti: "Bölgemizde 
ulaşım altyapısının geliştirilmesi ve 
modern İpek Yolu'nun canlandırılması 
gayretlerimiz hız kesmeden devam ediyor. 
Türkiye'nin öncülüğünü yaptığı Hazar 
Geçişli Doğu-Batı Orta Koridor Girişimi 
ve Bakü-Tiflis-Kars Demir Yolu hattı bu 
bağlamdaki çabalarımızın en somut 
tezahürüdür. Ülkemizle bölgemiz arasında 
doğrudan kara yolu bağlantısı kuracak 
Zengezur Koridoru'nun da önemi aşikârdır. 
Keza Asya ile Avrupa'yı birbirine bağlayan 
Marmaray, Yavuz Sultan Selim Köprüsü, 
Avrasya Tüp Geçidi, İstanbul Havalimanı, 
Marmara Otoyolu, İstanbul-İzmir Otoyolu 
tamamlayıcı projelerimiz arasındadır. Yine 
doğu-batı bağlantısına katkıda bulunacak 
Filyos Limanı, 1915 Çanakkale Köprüsü ile 
Çandarlı Limanı projelerinde çalışmalarımız 
sürüyor. İslamabad-Tahran-İstanbul kara 
yolunun işlerlik kazanması ve aynı 
güzergâhtaki demir yolu hattının 
canlandırılması gayretlerini de 
memnuniyetle karşılıyoruz."
Teşkilatı daha çok sahiplenmeleri, reform 
sürecini devam ettirmeleri ve güçlü bir 
bütçeyle etkin kılmaları gerektiğine 
inandığını anlatan Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, şunları kaydetti: "Ciddi bir insani 
ve ekonomik krizle karşı karşıya bulunan 
Afganistan'da bir an evvel kalıcı barış ve 
istikrarın tesis edilmesi önemlidir. Ülkenin 
tüm kesimlerinin beklentilerini 
karşılayacak bir yönetim anlayışının 
geliştirilmesi ortak temennimiz ve 
hedefimizdir. Afganistan'da sağlık, eğitim 
gibi kritik sektörler dâhil temel devlet 
yapılarının işler hâlde tutulması yönündeki 
çabaları destekliyoruz. 

Tüm bölgemizi etkileyecek bir mülteci 
krizinin önlenmesi için Afgan ekonomisinin 
ayağa kaldırılması gerekiyor. Türk Kızılay ve 
sivil toplum kuruluşlarımız, bu ülkede giderek 
büyüyen açlık ve kıtlık tehlikesine karşı insani 
yardım faaliyetlerini artırdılar. İran'a 
uygulanan tek taraflı yaptırımların son 
bulması ve tüm tarafların, kapsamlı ortak 
eylem planına geri dönerek yükümlülüklerini 
yeniden üstlenmeleri, bölgemizin ekonomik 
refah ve istikrarına katkı sağlayacaktır."
"KIBRIS TÜRK HALKININ EGEMEN 
EŞİTLİĞİNİN VE EŞİT ULUSLARARASI 
STATÜSÜNÜN TESCİL EDİLMESİ, 
ÇÖZÜMÜN ANAHTARIDIR’
Azerbaycan'ın işgal altındaki topraklarını 
kurtarmasının bölgede kalıcı barış ve 
istikrarın tesisinin de kapılarını açtığına 
değinen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
"Azerbaycan'ın, bölgede refahın artması için 
birbiri ardına hayata geçirdiği projeler takdire 
şayandır. Bu adımlar, bölgede normalleşme 
çabalarını destekleyecektir. Türkiye olarak bu 
süreçte Azerbaycan'ın yanında olmayı 
sürdüreceğiz. Teşkilat olarak da Azerbaycan'la 
tam dayanışma içerisinde olmamız büyük 
önem arz ediyor" değerlendirmesinde 
bulundu.
Kıbrıs konusuna ilişkin de değerlendirmelerde 
bulunan Cumhurbaşkanı Erdoğan, şunları 
dile getirdi: "Kıbrıs meselesinde, Kıbrıs Türk 
halkının egemen eşitliğinin ve eşit uluslararası 
statüsünün tescil edilmesi, çözümün 
anahtarıdır. Tüm dost ve kardeş ülkelerin, 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'nin çözüm 
vizyonunu ön yargısız bir şekilde 
değerlendirmesini istiyorum. Teşkilatımızın 
gözlemci üyesi olan Kıbrıs Türklerinin maruz 
kaldığı tecridin hafifletilmesine yönelik spor, 
kültür, eğitim, turizm gibi alanlarda ilişkilerin 
geliştirilmesini teşvik ediyoruz."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Bölgesel ve 
uluslararası iş birliği, terörle mücadelede 
hayati önemdedir. Mücadelemizi, terör 
örgütleri arasında ayrım yapmaksızın 
sürdürmeliyiz. Bölgemiz PKK, YPG, FETÖ, 
DEAŞ gibi eli kanlı terör örgütlerinden 
temizlendikçe huzur, istikrar ve ekonomik 
kalkınma da hızlanacaktır. Terörün her 
türlüsüne karşı dayanışma içinde hareket 
etmemiz, bu bakımdan çok önemlidir" 
sözlerini sarf etti.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, dönem başkanı 
Türkmenistan başta olmak üzere, zirvenin 
başarısında emeği geçen tüm üye devletlere ve 
sekretaryaya teşekkür etti. KAYNAK:AA
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Президент Эрдоган принял участие в 15-м саммите лидеров 
Организации экономического сотрудничества
Президент Реджеп Тайип Эрдоган принял участие в 15-м саммите лидеров Организации 
экономического сотрудничества, который проходил в Ашхабаде, столице Туркменистана.
Президент Туркменистана Гурбангулы 
Бердымухамедов сфотографировался на память с 
президентом Эрдоганом, которого он встретил в 
гостинице «Каракум», где проходил саммит. 
Лидеры отправились на открытие после 
официальной церемонии встречи.
Президент Эрдоган также выступил с речью на 15-
м саммите Организации экономического 
сотрудничества (ОЭС).
Начав свое выступление с приветствия всех 
участников, президент Эрдоган выразил радость 
от встречи по случаю саммита.
Выразив благодарность президенту 
Туркменистана Гурбангулы Бердымухамедову за 
гостеприимство, президент Эрдоган заявил, что 
Турция передала председательство на саммите, и 
пожелал успехов новому президенту 
Туркменистану.
Желая, чтобы саммит принес пользу странам и 
региону, президент Эрдоган поздравил с 30-
летием независимости Азербайджана, Казахстана, 
Кыргызстана, Узбекистана, Таджикистана и 
Туркменистана.
«ВМЕСТЕ С НАЦИЕЙ МЫ ПРЕДЛАГАЕМ 
НАШУ ВАКЦИНУ НА СЛУЖБЕ ВСЕГО 
ЧЕЛОВЕЧЕСТВА»
Отметив, что все человечество борется с 
глобальной угрозой в течение почти двух лет, 
президент Эрдоган сказал, что эпидемия 
коронавируса нового типа (Ковид-19), унесшая 
жизни более 5 миллионов человек, продолжает 
поражать все области. , особенно в экономике, 
торговле и туризме.
Желая, чтобы саммит привел к дальнейшему 
укреплению сотрудничества и солидарности в 
борьбе с Ковид-19, президент Эрдоган сказал: 
«Как Турция, мы пытались удовлетворить 
просьбы о помощи, которые мы получили со всего 
мира в ходе этого трудного процесса. На данный 
момент 160 стран, включая членов нашей 
организации, и 12 международных: «Мы оказали 
помощь организации. Мы также поддержали 
некоторых членов нашей организации, 
предоставив разрешения на экспорт и покупку 
медицинского оборудования, обучение и 
кадровую поддержку», - сказал он.
Напомнив, что они поставили вакцины в 11 стран, 
президент Эрдоган сказал: «Мы недавно подали 
заявку на разрешение экстренного использования 
нашей отечественной вакцины TURKOVAC. 
Надеюсь, когда процесс будет завершен, мы 
поставим нашу вакцину на службу всему 
человечеству, вместе с нашим народом ».
«МЫ ДОЛЖНЫ НАПРЯМАТЬ НАШИ 
УСИЛИЯ, ЧТОБЫ УВЕЛИЧИТЬ ОБЪЕМ 
ТОРГОВ ДО 100 МЛРД ДОЛЛАРОВ»
Подчеркнув, что саммит проходил под девизом 
«Вместе с будущим», президент Эрдоган 
продолжил свои слова следующим образом: 
«Важно, чтобы мы определили, как мы можем 
получить больше пользы от нашей организации с 
точки зрения укрепления нашего экономического 
сотрудничества. Дорожная карта необходимое для 
достижения наших общих целей включено в 
документ о видении на период до 2025 года. 
Ашхабадское соглашение о действиях, которое мы 
утвердим сегодня ».« Мы рассматриваем проект 
как документ, подчеркивающий нашу сильную 
волю в этом направлении. 

Мы должны больше использовать высокий потенциал, 
предлагаемый нашей географией, население которой 
составляет около 500 миллионов человек на площади 
8 миллионов квадратных километров. Мы должны 
активизировать наши усилия, чтобы увеличить объем 
нашей торговли до уровня 100 миллиардов долларов. 
В этом контексте, Прежде всего, мы должны 
использовать Документ о видении до 2025 года ». 
Торговое соглашение ЭКОТА, которое является одной 
из его стратегических целей,Мы должны осуществить 
это ».
Заявив, что он считает, что это соглашение, которое не 
выполнялось в течение 17 лет, является основным 
инструментом, который позволит 
внутрирегиональной торговле достичь уровня, 
которого она заслуживает, президент Эрдоган сказал: 
«Более важные функции могут быть выполнены в 
нашем развитии с помощью участие всех членов 
организации путем увеличения институционального и 
финансового потенциала в EKO Bank, который мы 
принимаем в Стамбуле », - поделился своим мнением.
Подчеркнув, что образовательный институт в Анкаре 
начал вносить серьезный вклад в человеческое 
развитие за счет расширения сотрудничества между 
его членами, президент Эрдоган сказал, что 
Региональный координационный центр безопасности 
пищевых продуктов, который также продолжает свою 
деятельность в Анкаре, играет важную роль в 
обеспечении продуктами питания. безопасность и 
развитие аграрного сектора в регионе.
Мы продолжаем работать над проектами моста 
Чанаккале 1915 года и порта Чандарлы. Мы также 
приветствуем усилия по вводу в эксплуатацию 
автомагистрали Исламабад-Тегеран-Стамбул и 
восстановлению железнодорожной линии на том же 
маршруте ".
Выразив свою убежденность в том, что они должны 
больше поддерживать организацию, продолжать 
процесс реформ и сделать его эффективным с 
помощью сильного бюджета, президент Эрдоган 
сказал: «Важно как можно скорее установить прочный 
мир и стабильность в Афганистане, который 
сталкивается с серьезными проблемами. 
гуманитарный и экономический кризис. Наше общее 
желание и цель - разработать такой подход к 
управлению, который оправдает ожидания Турецкого 
Красного Полумесяца. Мы поддерживаем усилия по 
сохранению функциональности основных 
государственных структур в Афганистане, включая 
такие важнейшие сектора, как здравоохранение и 
образование. . Чтобы предотвратить кризис беженцев, 
который затронет весь наш регион, необходимо 
возродить афганскую экономику. 

Турецкий Красный Полумесяц и гражданские 
организации Наши общественные организации 
увеличили объем своей гуманитарной помощи в 
связи с растущей опасностью голода и голода в 
этой стране.Прекращение односторонних 
санкций в отношении Ирана и возвращение всех 
сторон к всеобъемлющему плану совместных 
действий и возобновление их обязательств будут 
способствовать экономическому процветанию и 
стабильности в нашем регионе.
«РЕГИСТРАЦИЯ СУВЕРЕННОГО 
РАВЕНСТВА И РАВНОГО 
МЕЖДУНАРОДНОГО СТАТУСА НАРОДОВ 
ТУРЕЦКОГО КИПРА ЯВЛЯЕТСЯ КЛЮЧОМ К 
РЕШЕНИЮ»
Отметив, что освобождение оккупированных 
земель Азербайджана также открыло двери для 
установления прочного мира и стабильности в 
регионе, президент Эрдоган сказал: «Проекты, 
которые Азербайджан реализовал один за другим 
для повышения благосостояния в регионе, 
заслуживают высокой оценки. Эти шаги будут 
поддерживать усилия по нормализации 
обстановки в регионе. Как Турция, так и 
Азербайджан в этом процессе. Мы продолжим 
поддерживать Азербайджан. Очень важно, чтобы 
мы, как организация, были полностью солидарны 
с Азербайджаном ».
Также давая оценку кипрскому вопросу, 
президент Эрдоган сказал: «В кипрском вопросе 
признание суверенного равенства и равного 
международного статуса киприотов-турок 
является ключом к решению. Все дружественные 
и братские страны приняли видение решения 
Турецкой республики Северного Кипра без 
ущерба. Мы поощряем развитие отношений в 
таких областях, как спорт, культура, образование 
и туризм, чтобы облегчить изоляцию, которой 
подвергаются киприоты-турки, являющиеся 
членами-наблюдателями нашей организации. . "
Президент Эрдоган сказал: «Региональное и 
международное сотрудничество имеет жизненно 
важное значение в борьбе с терроризмом. Мы 
должны продолжать нашу борьбу, не делая 
никаких различий между террористическими 
организациями. Поскольку наш регион очищен 
от кровавых террористических организаций, 
таких как PKK, YPG, FETO, DAESH. , мир, 
стабильность и экономическое развитие будут 
ускоряться. В этом отношении очень важно, 
чтобы мы действовали солидарно друг с другом ».
Президент Эрдоган поблагодарил все 
государства-члены и секретариат, которые внесли 
свой вклад в успех саммита, особенно 
Туркменистан, срок полномочий президента.
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Filistin direniş hareketi Hamas'a hangi ülke nasıl bakıyor?

İsrail’in işgal veya abluka altında 
tuttuğu Filistin topraklarında faaliyet 
gösteren Hamas hareketi, bir kısmı 
kendisine mesafeli yaklaşan İslam 
ülkeleriyle iyi ilişkiler kurarken Batılı 
ülkeler tarafından ise "yasaklı örgüt" 
veya "terör örgütü" olarak 
tanımlanıyor.
Birleşmiş Milletlerin (BM) terör 
listesinde yer almayan ancak son 
olarak İngiltere’nin terör örgütleri 
listesine almasıyla statü tartışması bir 
kez daha gündeme gelen Hamas, 
2006’da Filistin genelinde yapılan 
seçimlerde Filistin halkı tarafından 
iktidara taşınmış ancak İsrail başta 
olmak üzere Batılı ülkelerce 
tanınmamış ve hükümetten 
düşürülmüştü.
Arap-İslam dünyasının en büyük 
İslami hareketi sayılan Mısır merkezli 
Müslüman Kardeşler Teşkilatının 
(İhvan) Filistin'deki uzantısı olarak 
1987’de kurulan Hamas, 2017’de ilan 
ettiği yeni siyaset belgesinde kendisini, 
“Hamas, fikri açıdan İhvan ekolünün 
bir parçasıdır ancak bağımsız bir 
Filistin örgütüdür.” ifadesiyle yeniden 
tanımlamıştı.
AA ekibi, Hamas'la iyi ilişkiler 
geliştiren, mesafeli davranan veya 
terör örgütleri listesine alan ülkelerin 
izlediği tavrın ve bu bağlamda 
Hamas’a dair uluslararası tutumun 
haritasını çıkardı.
Hamas'la iyi ilişkiler geliştiren İslam 
ülkeleri
Filistin davasının en önemli 
partnerlerinden biri olan Mısır-
Hamas ilişkileri 2002 yılı sonunda 
başladı. Taraflar arasında 2013 ila 
2017 yıllarında dalgalanmalar yaşandı. 
İlişkilerin durma noktasına geldiği 
dönemler oldu. 2015'te verilen bir 
yargı kararı ile Hamas "terör örgütü" 
olarak kabul edildi. Ancak daha sonra 
Mısır Acil Durum Mahkemesi bu 
kararı bozdu.
Kahire ile Hamas arasındaki resmi 
ilişkiler 2017'den beri Mısır istihbaratı 
aracılığıyla yürütülüyor. Mısır, Filistin 
içindeki bölünmüşlüğün son bulması 
için Filistinli gruplar ile İsrail arasında 
ara buluculuk rolünü sürdürüyor.
Kuveyt, Hamas'ın kurulduğu günden 
bu yana hareketle iyi ilişkiler geliştirdi. 
Kuveyt, 2006'da Filistin'deki seçimleri 
kazandığında Hamas'ı destekledi ve 
halen ilişkileri üst düzeyde devam 
ediyor.
Lübnan'ın Hamas ile ilişkileri 
hareketin 1998'de ülkede temsilcilik 
açmasından bugüne kadar devam 
ediyor. Lübnan'da önemli bir nüfuza 
sahip Hizbullah ile Hamas arasında da 
güçlü bağlar bulunuyor.

Cezayir ile Hamas arasında istikrarlı 
bir ilişki söz konusu. Hamas 
yönetimi, Cezayir'in 2016'da 
temsilcilik açmasına müsaade ettiğini 
açıkladı.
Yemen, Hamas ile ilişkilerini eski 
Cumhurbaşkanı Ali Abdullah Salih'in 
Filistin'deki bölünmüşlüğün son 
bulması için ara buluculuk yaptığı 
2008'den beri devam ettiriyor.
Hamas ile Yemen'deki İran destekli 
Husiler arasında da iyi ilişkiler var. 
Husilerin kontrolü altındaki başkent 
Sana'da Hamas'ın bir temsilciliği 
bulunuyor.
İran, Hamas'ın en önde gelen 
müttefiklerinden biri olarak öne 
çıkıyor. 1992'den beri Hamas'ın 
İran'da temsilciliği bulunuyor. 
Hamas'ın, Suriye'deki iç savaşın 
patlak verdiği süreçte Suriye rejimi ile 
ilişkilerinin bozulması ve yönetim 
merkezini Katar’a taşıma kararı 
almasının ardından İran ile ilişkilerde 
bir süreliğine soğukluk yaşanmış olsa 
da ilişkiler bugün yine eski haline 
dönmüş durumda.
Türkiye ile Hamas, 2006'da hareketin 
Filistin'deki milletvekili seçimlerini 
kazanmasından günümüze kadar iyi 
ilişkiler kurdu. Ankara, Filistin'deki 
seçim sonuçlarını kabul etti ve Filistin 
halkının iradesine saygı gösterilmesi 
gerektiğini vurguladı.
Afganistan ile Hamas arasında 
Taliban'dan önceki yönetim 
döneminde bir ilişki yoktu. Hamas 
lideri İsmail Heniyye, ağustos ayında, 
Taliban'ın ülkeye hakim olmasının 
ardından kurulan hükümetin 
Dışişleri Bakan Vekili Emirhan 
Muttaki’yle ilk temasta bulundu.
Malezya-Hamas ilişkileri eski 
Başbakan Muhammed Necib 
Abdurrezzak'ın 2013'te Gazze 
Şeridi'ni ziyaret etmesiyle başladı ve 
ardından taraflar arasında resmi 
temaslar devam etti.
Pakistan, 2006'da Hamas'ın 
Filistin'deki seçimleri kazanmasının 
ardından kurulacak hükümete 3 
milyon dolar yardımda bulunacağını 
açıkladı ve taraflar arasındaki ilişkiler 
böylece başlamış oldu.
Heniyye son olarak, geçen ay hayatını 
kaybeden Pakistanlı Nükleer Bilimci 
Abdulkadir Han'ın vefatı dolayısıyla 
Cumhurbaşkanı Arif Alvi ve 
Başbakan İmran Han'a taziye mesajı 
gönderdi.
Irak ile Hamas arasında ise aleni bir 
ilişki bulunmuyor. Ancak Hamas, 
Irak'ın İsrail'le normalleşme karşıtı 
tutumundan övgüyle söz etmiş ve 
Bağdat'ta düzenlenen kanlı saldırılara 
yönelik kınama mesajı yayımlamıştı.
Tunus ile Hamas arasında da resmi 
bir ilişki bulunmuyor. Hamas 
yöneticilerinden Sami Ebu Zuhri, 
Tunus'a gerçekleştirdiği bir ziyarette 
Nahda Hareketi lideri ve Meclis 
Başkanı Raşid el-Gannuşi ile bir araya 
gelmişti.

Moritanya ve Hamas arasındaki ilişkiler 
resmi düzeyde seyrediyor. Heniyye 
haziran ayında Fas ziyaretinin ardından 
Moritanya'ya geçmiş ve Cumhurbaşkanı 
Muhammed Vild el-Gazvani ile bir araya 
gelmişti.
Hamas'a karşı mesafeli tutum sergileyen 
İslam ülkeleri
Yönetim merkezi daha önce Suriye'nin 
başkenti Şam'da bulunan Hamas'ın, 
ülkede 2011'de baş gösteren iç savaşla 
birlikte rejim ile olan güçlü ilişkileri 
tamamen koptu. Hamas, Suriye rejimi ile 
ilişkilerinin bozulması üzerine 2012 
yılında Şam’daki yönetim merkezini 
Katar’a taşıma kararı aldı.
İsrail'in Suriye'ye yönelik saldırılarına 
şiddetle tepki gösteren Hamas, son 
dönemde Arap ülkelerinin "iç işlerinden" 
uzak durma politikası benimsediğini 
birçok defa vurgulayarak, Suriye'ye 
yeniden dönme sinyali veriyor.
Hamas ve Filistin davasına dair gelgitler 
yaşayan Suudi Arabistan, Hamas'la 
zaman zaman dengeli ilişkiler kurarken, 
özellikle son dönemde ilişkilerin seyri 
kötüye doğru evrilmeye başladı.
Daha önce Suudi Arabistan Dışişlerinden 
Sorumlu Devlet Bakanı Adil el-Cubeyr, 
Hamas'ı "aşırılıkla" suçlarken Riyad 
yönetiminin 2019 başında ülkedeki 
Hamas yetkililerini gözaltına alması ve bu 
yetkilileri hapse mahkum etmesiyle Riyad 
ile Hamas arasındaki ilişkiler kopma 
noktasına geldi.
Ürdün, 1999'da Hamas'ın ülkedeki 
temsilciliğini kapattı ve hareketin 
yetkililerinden Amman'ı terk etmelerini 
istedi. Ancak Ürdün yönetimi, Hamas'ın 
bazı yetkililerinin resmi ve hareketin 
çalışmaları ile ilgili olmayan kişisel 
nedenlerle topraklarına girişine müsaade 
ediyor.
Libya'da, Ekim 2016'da Hamas'ın 4 
yetkilisi tutuklandı ve 2019'da Trablus'ta 
bir mahkeme tarafından söz konusu 
Hamas mensuplarına 17 ile 22 yıl 
arasında hapis cezaları verdi. Hamas, 
Libya'nın söz konusu adımını kınadığını 
açıkladı.
İsrail'le normalleşen Arap ülkelerinin 
Hamas'la ilişkileri
Birleşik Arap Emirlikleri (BAE), 2006'da 
Hamas'ın ülkede faaliyet göstermesini 
yasakladı. BAE'nin 2020'de İsrail'le 
normalleşme anlaşması imzalamasının 
ardından Hamas ile ilişkiler kopma 
noktasına geldi.
Bahreyn'in İsrail'le normalleşme 
anlaşması imzaladığı 2020'ye kadar 
Hamas'la ilişkileri gayriresmî düzeyde 
ilerledi. Bahreynli yetkililer 2012-2013 
yıllarında Gazze Şeridi'ne ziyaretler 
düzenledi ve yardım projeleri başlattı. 
Ancak, Bahreyn-İsrail normalleşmesinin 
ardından hareketle ilişkiler durma 
noktasına geldi.
Umman, İsrail ile temasları olmasına 
rağmen Hamas ile de dengeli ilişkilerini 
sürdürüyor. Heniyye bir ilk olarak geçen 
yıl Umman Sultanı Kabus bin Said'in 
vefatından sonra ülkeye bir taziye 
ziyaretinde bulunmuştu.

Sudan ile Hamas ilişkileri devrik 
lider Ömer el-Beşir döneminde iyi 
devam etti. Hareketin Beşir sonrası 
gelen yönetimle ilişkileri kesildi. 
Yeni yönetimin İsrail'le vardığı 
normalleşme anlaşması sonrasında 
Hamas'la arasındaki anlaşmazlık 
derinleşti.

Müslüman olmayan bazı ülkelerin 
Hamas’la ilişkileri

Rusya'nın Hamas'la ilişkileri 2005'te 
başladı. Hareketin 2006'da 
Filistin'deki milletvekili seçimlerini 
kazanmasının ardından Rusya ile ilk 
resmi temaslar başladı. Taraflar 
ilişkilerini günümüzde de devam 
ettiriyor.

Güney Afrika Cumhuriyeti ve 
Hamas arasında ilk ilişkiler 1998 
yılında başladı. İlerleyen yıllarda ise 
ilişkiler resmi düzeyde gelişerek 
devam etti.

Çin, 2004'te Hamas'ı "terör örgütü" 
kabul ettiğini açıkladı. Hamas'ın 
2006'da milletvekili seçimlerini 
kazanmasının ardından ise söz 
konusu kararını geri aldı. Pekin, 
hareketin seçimlerden sonra 
kurduğu hükümetin Dışişleri 
Bakanı Mahmud ez-Zahhar'ı kabul 
etti. Zahhar'ın söz konusu 
ziyaretinin ardından Çin ve Hamas 
arasında yeni bir temas görülmedi.

Hamas lideri Heniyye 2018'de 
Venezuela Devlet Başkanı Nicolas 
Maduro'ya hareketin Karakas ile 
ilişkileri güçlendirmeyi arzu ettiğini 
ifade eden bir mektup gönderdi. 
Hamas ayrıca, Ocak 2019'da 
Venezuela'daki darbe girişimi 
sırasında Maduro'ya destek mesajı 
yayımladı.

Hamas ve silahlı kanadının yasaklı 
olduğu ülkeler

İsrail'in en önemli müttefiki ABD, 
"terörist hareket" olarak 
sınıflandırdığı Hamas'ın ülkedeki 
faaliyetlerini de 1997 yılında 
yasakladı.

Daha önce Hamas'ın askeri kanadı 
olan İzzeddin el-Kassam 
Tugaylarını "terör örgütü" ilan eden 
İngiltere, 26 Kasım'da aldığı bir 
başka kararla "hareketin siyasi 
kanadını da terör örgütleri listesine" 
aldı.

İsrail-Filistin sorununa ilişkin iki 
devletli çözümü destekleyen Avrupa 
Birliği (AB) Hamas'ı 2001 yılında 
"terör örgütleri" listesine dahil etti.

AB'den bir yıl sonra da Kanada, 
Hamas hakkında aynı kararı aldı ve 
"terör örgütleri" listesine ekledi

Avustralya 2003 yılında, Yeni 
Zelanda da 2010 yılında Hamas'ın 
askeri kanadı İzzeddin el-Kassam 
Tugaylarını "terör örgütleri" 
listesine aldığını açıkladı.
KAYNAK:AA
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Какая страна наблюдает за палестинским движением 
сопротивления ХАМАС?
Движение ХАМАС, которое действует на 
палестинских территориях, 
оккупированных или осажденных 
Израилем, поддерживает хорошие 
отношения с исламскими странами, 
некоторые из которых далеки от него, и 
определяется западными странами как 
«запрещенная организация» или 
«террористическая организация».

ХАМАС, который был основан в 1987 
году как расширение базирующейся в 
Египте Организации Братьев-мусульман 
(Ихван), считающейся крупнейшим 
исламским движением в арабо-исламском 
мире в Палестине, в своем новом 
политическом документе, объявленном в 
2017 году, заявил, что «ХАМАС 
интеллектуально является частью школы 
Братства, но является независимым 
учреждением. Это палестинская 
организация ». переопределил это.

ХАМАС, который не находится под 
эгидой Организации освобождения 
Палестины (ООП), которую 
международное сообщество считает 
законным представителем палестинского 
народа, управляет сектором Газа с 2007 
года в условиях израильской блокады, 
которая будет представлять собой 
важнейшая географическая опора 
независимого палестинского государства, 
которое будет создано в будущем.

С одной стороны, ХАМАС, который 
своим вооруженным крылом 
сопротивлялся атакам Израиля, «Бригады 
Изз ад-Дина аль-Кассама», с другой 
стороны, пытается удовлетворить все 
потребности примерно двухмиллионного 
населения, проживающего в Газе. Стрип, 
где Израиль годами находится под 
жестокой блокадой, несмотря на 
международное сообщество.

ХАМАС, который отказывается 
ассоциироваться с терроризмом, хочет, 
чтобы Израиль прекратил оккупацию 
палестинских земель.

Группа АА составила карту отношения 
стран, которые установили хорошие 
отношения с ХАМАС, действуют на 
расстоянии или перечислили их как 
террористические организации, и в этом 
контексте международное отношение к 
ХАМАС.

Исламские страны, у которых сложились 
хорошие отношения с ХАМАС

Катар, одна из арабских стран 
Персидского залива, которая на 
протяжении многих лет поддерживает 
прочные отношения с ХАМАС, в 
настоящее время является крупнейшим 
финансовым спонсором сектора Газа, 
которым управляет ХАМАС. Катар также 
участвует в продолжающемся процессе 
обмена пленными между Израилем и 
ХАМАС с Египтом и ООН.Отношения 
Египта и ХАМАСа, одного из важнейших 
партнеров палестинского дела, начались в 
конце 2002 года. Между 2013 и 2017 
годами были колебания между партиями. 
Были времена, когда отношения зашли в 
тупик. Судебным решением 2015 года 
ХАМАС был признан «террористической 
организацией». Однако позже 
Чрезвычайный суд Египта отменил это 
решение.

Официальные отношения между Каиром 
и ХАМАСом устанавливаются через 
египетскую разведку с 2017 года. Египет 
продолжает действовать как посредник 
между палестинскими группировками и 
Израилем, чтобы положить конец расколу 
внутри Палестины.

Кувейт установил хорошие 
отношения с движением с момента 
основания ХАМАС. Кувейт 
поддержал ХАМАС, когда он выиграл 
палестинские выборы в 2006 году, и 
его отношения все еще находятся на 
высоком уровне.

Отношения Ливана с ХАМАС 
продолжаются с тех пор, как 
движение открыло представительство 
в стране в 1998 году. «Хезболла», 
имеющая значительное влияние в 
Ливане, и ХАМАС также имеют 
прочные связи.

Между Алжиром и ХАМАС 
существуют стабильные отношения. 
Администрация ХАМАС объявила, 
что разрешила Алжиру открыть 
представительство в 2016 году.

Йемен поддерживает отношения с 
ХАМАС с 2008 года, когда бывший 
президент Али Абдулла Салех 
выступил посредником, чтобы 
положить конец расколу в Палестине.

Между ХАМАСом и 
поддерживаемыми Ираном хуситами 
в Йемене также хорошие отношения. 
У ХАМАСа есть представительство в 
столице Сана, контролируемой 
хуситами.

Иран выделяется как один из самых 
видных союзников ХАМАС. Хамас 
имеет представительство в Иране с 
1992 года. Хотя некоторое время после 
того, как ХАМАС принял решение об 
ухудшении отношений с сирийским 
режимом и перенести свою штаб-
квартиру в Катар во время 
гражданской войны в Сирии, 
отношения с Ираном были 
прохладными, сейчас отношения 
вернулись в прежнее состояние.

Турция и ХАМАС поддерживают 
хорошие отношения с тех пор, как 
движение выиграло парламентские 
выборы в Палестине в 2006 году. 
Анкара признала результаты выборов 
в Палестине и подчеркнула, что волю 
палестинского народа следует 
уважать.

Во времена правления талибов между 
Афганистаном и ХАМАС не было 
никаких отношений. В августе лидер 
ХАМАС Исмаил Хания установил 
первый контакт с Эмирханом 
Муттаки, заместителем министра 
иностранных дел правительства, 
созданного после того, как талибы 
захватили страну.Отношения 
Малайзии и ХАМАС 

начались с визита бывшего премьер-
министра Мохаммада Наджиба 
Абдурреззака в сектор Газа в 2013 
году, после чего между сторонами 
продолжились официальные 
контакты.

После того, как ХАМАС выиграл 
выборы в Палестине в 2006 году, 
Пакистан объявил, что пожертвует 3 
миллиона долларов правительству, 
которое будет создано, и, таким 
образом, отношения между партиями 
начались.

Наконец, Хания направила 
соболезнования президенту Арифу 
Алви и премьер-министру Имрану 
Хану в связи со смертью 
пакистанского ученого-ядерщика 
Абдулкадира Хана, который 
скончался в прошлом месяце.

Между Ираком и ХАМАС нет открытых 
отношений. Однако ХАМАС высоко 
оценил позицию Ирака, направленную 
против нормализации отношений с 
Израилем, и выступил с осуждением 
кровавых атак в Багдаде.

Исламские страны демонстрируют 
отдаленную позицию по отношению к 
ХАМАС

В связи с гражданской войной, 
разразившейся в стране в 2011 году, 
ХАМАС, административный центр 
которого ранее располагался в Дамаске, 
столице Сирии, полностью разорвал свои 
прочные отношения с режимом. После 
ухудшения отношений с сирийским 
режимом ХАМАС решил перенести свою 
штаб-квартиру из Дамаска в Катар в 2012 
году.

Отношения между Эр-Риядом и ХАМАС 
зашли в тупик, когда администрация Эр-
Рияда задержала и заключила в тюрьму 
должностных лиц ХАМАС в стране в 
начале 2019 года, в то время как 
государственный министр иностранных 
дел Саудовской Аравии Адель аль-
Джубейр ранее обвинял ХАМАС в 
«экстремизме».

Иордания закрыла представительство 
ХАМАС в стране в 1999 году и попросила 
представителей движения покинуть 
Амман. Однако иорданская 
администрация разрешает некоторым 
должностным лицам ХАМАС въезжать 
на свою территорию по официальным и 
личным причинам, не связанным с 
работой движения.

В Ливии в октябре 2016 года были 
арестованы 4 представителя ХАМАС, а в 
2019 году суд в Триполи приговорил этих 
членов ХАМАС к 17-22 годам тюремного 
заключения. ХАМАС объявил, что 
осуждает действия Ливии.Делегация 
ХАМАС посетила Индонезию в 2014 году. 
Делегация встретилась с депутатами 
парламента Индонезии и потребовала, 
чтобы ХАМАС открыл 
представительство в стране. Однако 
правительство Индонезии отклонило 
этот запрос на том основании, что оно 
«работает с государствами, а не 
движениями». Затем представитель 
правительства Индонезии заявил, что 
они не против того, чтобы ХАМАС 
действовал в стране.

Отношения арабских стран с ХАМАС 
нормализовались с Израилем

Объединенные Арабские Эмираты (ОАЭ) 
запретили ХАМАСу деятельность в 
стране в 2006 году. Отношения с ХАМАС 
достигли критической точки после того, 
как ОАЭ подписали соглашение о 
нормализации отношений с Израилем в 
2020 году.

Отношения с ХАМАС продвигались на 
неформальном уровне до 2020 года, когда 
Бахрейн подписал соглашение о 
нормализации отношений с Израилем. 
Власти Бахрейна посетили сектор Газа в 
2012-2013 годах и инициировали проекты 
помощи. Однако отношения с движением 
застопорились после нормализации 
отношений между Бахрейном и 
Израилем.

Хотя Оман поддерживает контакты с 
Израилем, он также поддерживает 
сбалансированные отношения с ХАМАС. 
Впервые Хания нанесла визит 
соболезнованиям страны после смерти 
султана Омана Кабуса бин Саида в 
прошлом году.

Отношения ХАМАСа с Суданом 
продолжались хорошо при свергнутом 
лидере Омаре аль-Башире. Отношения 
движения с администрацией, возникшие 
после Башира, были прерваны. После 
достижения новой администрацией 
соглашения о нормализации отношений с 
Израилем разногласия с ХАМАС 
усилились.

Международные информационные 
агентства заявили, что суданская 
администрация захватила активы ХАМАС 
в стране. Однако в заявлении ХАМАС 
указано, что движение не имеет никаких 
инвестиций в Судан.

Отношения между некоторыми 
немусульманскими странами и ХАМАС

Отношения России с ХАМАС начались в 
2005 году. После победы движения на 
парламентских выборах в Палестине в 
2006 году начались первые официальные 
контакты с Россией. Стороны 
продолжают отношения по сей день.

Первые отношения между ЮАР и 
ХАМАСом начались в 1998 году. В 
последующие годы отношения 
продолжали развиваться на официальном 
уровне.

Китай объявил ХАМАС 
"террористической организацией" в 2004 
году. После победы на парламентских 
выборах в 2006 году ХАМАС отменил свое 
решение. Пекин принял министра 
иностранных дел Махмуда эз-Заххара из 
правительства, сформированного 
движением после выборов. После визита 
Заххара не было новых контактов между 
Китаем и ХАМАС.

В 2018 году лидер ХАМАС Хания 
направил президенту Венесуэлы Николасу 
Мадуро письмо, в котором выразил 
желание движения укрепить связи с 
Каракасом. ХАМАС также выступил с 
посланием в поддержку Мадуро во время 
попытки государственного переворота в 
Венесуэле в январе 2019 года.

Страны, в которых запрещены ХАМАС и 
его вооруженное крыло

Самый важный союзник Израиля, 
Соединенные Штаты, в 1997 году 
запретили деятельность ХАМАС в стране, 
которую он классифицирует как 
«террористическое движение».

Великобритания, которая ранее объявила 
«Бригады Иззеддина аль-Кассама», 
военное крыло ХАМАС, 
«террористической организацией», 
добавила «политическое крыло движения 
в список террористических организаций» 
еще одним решением, принятым 26 
ноября.
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SİBİRYA GÜNLÜKLERİ-VIII
Bu uzun ve yorucu yolculuk 
neticesinde Aleksey Sultrekov 
için defin töreninin yapılacağı 
yeri tespit etmeye çalıştık. 
Nitekim defin töreni yapılacak 
mekân belirlenmiş ancak 
mezarın neresi olacağı 
kararlaştırılamamıştı. Bunun 
için de eski Türk 
geleneklerinde uygulanan 
ağaçta gömme merasimi 
yapılacaktı. Malum olduğu 
üzere Eski Türklerin defin 
adetleri arasında ölüyü yüksek 
bir yere bırakma geleneği 
mevcuttur. Bundan mütevellit, 
iki Hakas kam Valeriy 
Çeboçakov ve Vladimir 
Petroviç ulaştığımız bu tayga 
ormanında bir mezar arayışı 
içine girdiler. Onun için ikisi 
de ağaçlara dikkatli bir şekilde 
bakıyorlardı.

Valeriy Çeboçakov, Vladimir 
Petroviç’e geniş, yüksek ve 
epey yaşlı bir çam ağacını 
gösterdi ancak Petroviç hâlâ 
aradığını bulamamış gibi 
etrafa bakınıyordu. Valeriy 
Çeboçakov, ölen kamın kıyafet 
ve eşyalarını çam ağacına 
Vladimir Petroviç ise kayın 
ağacına asmak gerektiğini 
söylüyordu. Bunun sebebi V. 
Petroviç’in, rüyasında çam 
ağacını V. Çeboçakov’un ise 
kayın ağacını görmüş 
olmasıydı. Sonunda fasulye 
sırığı gibi birbirine sarılı bir 
kayınla bir çam ağacı bulundu. 
Böylece Aleksey Sultrekov’un 
mezarı tespit edilmiş oldu ve 
eşyalar ile yiyecekler bu ağacın 
altına taşındı.

Daha sonra Vladimir Petroviç, 
yaklaşık 5-6 m kadar ağacın 
tepesine doğru tırmandı. 
Dalların sağlam olan bir 
kısmında bekledi. Çeboçakov, 
ölen kamın eşyalarını ağacın 
altından ipe bağlıyor, Petroviç 
ise bunları iple yukarı doğru 
çekiyordu. Bu eşyalar arasında 
Sultrekov’un kostümü, 
şapkası, ayakkabısı, davulu, 
tokmağı vs. vardı. Petroviç, bu 
eşyaları ağacın tepesine canlı 
bir insan ayakta duruyormuş 
gibi yerleştirdi. Tıpkı hayattaki 
şamanların sol eline davulu sağ 
eline tokmağı aldığı şekilde, 
davul ve tokmak da ayakta 
dimdik duran bu figürün 
ellerine düzgün olarak 
yerleştirildi.

Davulun kılıfı ve 
“pamoşnik” (yardımcı) 
dedikleri bir kukla ise ağacın 
alt kısmında yere yakın 
biçimde asıldı. 

Bilindiği üzere Şamanî 
gelenekte bu tip kuklalara put-
fetiş deniliyor. Bu işlem, altı ay 
önce Hıristiyanlık kurallarına 
uygun defnedilen şaman için 
Hakaslar tarafından 
uygulanan son görevdi. 

Yani şamanlar, arkadaşları için 
kendi inanışlarına uygun bir 
defin töreni yapmışlardı. 
Ölen kamın gömme işlemi 
bitince birbirine sarılı bu 
ağacın etrafı iple çevrildi ve 
hepimiz tarafından bu ipe de 
beyaz, kırmızı, mavi renkli 
olan “çalama”lar bağlandı.

Önce yiyecek ve içecekler 
ağacın dibine, ölen kama 
yahut ruhuna sunuldu. Sonra 
ilk defin merasimi olduğu için 
sembolik olarak tütsü 
hazırlanan demir tasta küçük 
bir ateş yakıldı. 

Çeboçakov ağacın tepesine 
asılan kam figürünün 
karşısına geçti ve Hakasça 
“Seni unutmayacağız değerli 
dost, bizden memnun kal, 
yerinde rahat uyu” anlamına 
gelen irticalen sözleri 
davulunun eşliğinde ezgiyle 
söylemeye başladı.

V. Çeboçakov’un ölen kam
arkadaşı A. M. Sultrekov’a
yönelik bu şiirsel “algastar”ı
(alkışlar, dualar) sonlanınca
her birimiz sırayla ona bir
yiyecek ya da içecek sunduk.
Böylelikle Aleksey Mihayloviç
Sultrekov için arkadaşları
tarafından şaman töresine
uygun şekilde bir defin
merasimi gerçekleştirilmiş
oldu.

Kam usulü defin merasimi 
bittikten sonra biz de yemek 
yemeye başladık. Saat 
16.00’dan sonra buradan 
ayrıldık ve ölen kamın ağaca 
asılan giyeceklerini arkamızda 
bırakarak Abakan’a döndük.

Çeboçakov dönerken bana 
şamanların nasıl 
gömüldüğünü büyüklerinden 
duyduklarını ve buna uygun 
bir tören yapmaya 
çalıştıklarını anlattı. Ancak 
Aleksey Sultrekov ölünce ilk 
cenaze töreni kam usulünden 
ziyade sıradan insanlar gibi ve 
Hıristiyan geleneklerine göre 
yapılmış ve cesedi 
defnedilmişti. 
Çeboçakov böylece ilk defa bir 
ölü şamanları için böyle bir 
tören gerçekleştirdikleri için 
de mutlu olduğunu söyledi.

СИБИРСКИЙ ДНЕВНИК-VIII
В результате этого долгого и 
утомительного путешествия 
мы попытались определить 
место, где состоится 
церемония захоронения 
Алексея Султрекова. 
Собственно место, где будет 
проходить церемония, было 
определено, но место 
захоронения оставалось 
неизвестным. 

Поэтому был запланирован 
обряд захоронения в дереве, 
который применялся в 
старых тюркских традициях. 
Как известно, среди 
погребальных обычаев 
древних тюрок есть традиция 
оставлять умерших где-то на 
высоком месте. В связи с этим 
два хакасских кама Валерий 
Чебочаков и Владимир 
Петрович отправились на 
поиски могилы в этом 
таежном лесу, до которого мы 
дошли, и оба внимательно 
смотрели на деревья.

Валерий Чебочаков показал 
Владимиру Петровичу 
большую, высокую и 
довольно старую сосну, но 
Петрович все равно 
оглядывался по сторонам, как 
будто не нашел того, что 
искал. Валерий Чебочаков 
утверждал, что одежду и вещи 
покойного кама нужно 
развесить на сосне, а 
Владимира Петровича - на 
буке. Причина в том, что В.

Петрович видел во сне бук, а 
В. Чебочаков - сосну. Наконец 
были найдены бук и сосна, 
переплетенные, как стебель 
фасоли. Таким образом, была 
выбрана могила Алексея 
Султрекова, и вещи и 
продукты были перенесены 
под это дерево.

Затем Владимир Петрович 
поднялся вверх по дереву 
примерно на 5-6 м. Он ждал 
на устойчивой части ветвей. 
Чебочаков же под деревом 
привязывал к веревке вещи 
покойного кама, а Петрович 
тащил их на веревке. 

Среди этих предметов были 
костюм Султрекова, шляпа, 
туфли, бубен, колотушка и 
т.д. Эти предметы Петрович 
положил на верхушку дерева 
таким образом, что это 
напоминало силует живого 
человека. Подобно тому, как 
шаманы при жизни берут 
бубен в левую руку и 
колотушка в правую, бубен и 
колотушка были аккуратно 
помещены в руки этой 
стоящей фигуры. 

Prof. Dr. 
Abdulselam 

ARVAS

Бубен и кукла, которую они 
назвали «помощник», были 
подвешены к земле у 
подножия дерева. 

Как известно, этот вид кукол 
в шаманской традиции 
называется талисман-
фетишем. Это был последний 
долг хакасов перед шаманом, 
похороненным по 
христианским правилам 
полгода назад. Другими 
словами, шаманы совершали 
обряд погребения своих 
друзей в соответствии со 
своими верованиями.

Когда погребение умершего 
кама было завершено, это 
переплетенное дерево было 
обернуто веревкой, и все мы 
привязали к этой веревке 
белые, красные и синие 
«чалама». Сначала у 
подножия дерева еда и 
напитки были предложены 
умершему каму и его духу. 
Затем, поскольку это была 
первая церемония 
погребения, в железной чаше 
символически зажгли 
небольшой огонь, в котором 
приготовили благовоние.

Чебочаков встал перед 
фигурой кама, висящего на 
верхушке дерева, и в 
сопровождении своего бубна 
начал импровизированно 
петь на хакасском языке 
слова, которые означают: «Не 
забудем тебя, дорогой друг, 
довольствуйся нами, спи 
спокойно на своем месте».
После того, как стихотворное 
«альгастар» (ода, молитвы) В. 
Чебочакова за его умершего 
друга А. М. Султрекова 
закончилось, мы каждый по 
очереди предложили ему еду 
и напитки. Таким образом, 
обряд погребения Алексея 
Михайловича Султрекова был 
проведен его друзьями в 
соответствии с шаманской 
традицией. 

После того, как церемония 
захоронения в камском стиле 
закончилась, мы приступили 
к трапезе. Мы выехали отсюда 
после 16.00 и, оставив 
висящую на дереве одежду 
покойного кама, вернулись в 
Абакан. На обратном пути 
Чебочаков рассказал мне, что 
слышал от старших, как 
хоронят шаманов, и что они 
пытались организовать обряд 
соответствующим образом. 
Однако, когда Алексей 
Султреков скончался, первое 
захоронение было проведено 
не камовским способом, а 
обычными людьми и по 
христианским традициям, и 
его тело было погребено. 
Чебочаков сказал, что 
счастлив, что впервые провел 
подобный обряд для мертвого 
шамана.
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ERZURUM ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Adem ARSLAN

KAYSERİ ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Zeliha KÖKSAL

KONYA ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Süleyman BADEMCİ

NİĞDE ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Hürriyet Cemal ÖZKAYNAK

MARDİN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Yusuf CAN

YOZGAT ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ramazan ÇEVİK

AZERBAYCAN ABONE TEMSİLCİSİ 
Cevahir AHMEDOVA

BOSNA-HERSEK ABONE 
TEMSİLCİSİ  Hasan Emre BOZKURT

UKRAYNA ABONE TEMSİLCİSİ  
Özgün ŞENCAN

HUKUK DANIŞMANI  
Av.Neslihan DURAN KOCAKAYA 

Av. Doğukan KOZAN
Av.Faruk EVİRGEN
 Av. Kerim ÖZTÜRK 

Av. Naile ŞEKER
Av.Halil PAŞAYİĞİT

TERCÜME 
Kyial BAITUROVA

    SAYFA TASARIM
Ertan GÜLDİBİ

BASKI 
Klasmat Matbaacılık Ltd. Şti. 

İvedik OSB Matbaacılar San. Sit. 
1515. Sok. No: 12 Yenimahalle/
ANKARA Tel : (0312) 395 14 92

DAĞITIM  / AMADE AJANS   
WEB TASARIM / Can BAŞKAN

ADRES  
Ayvalı Mahallesi 159. Cadde 

Kayra Apt. No: 9/6 
AYVALI - KEÇİÖREN-

ANKARA/TÜRKİYE 
Tel: +(90 312) 446 37 34

e-mail:sivilinisiyatifgazetesi@gmail.com

usigazetesi@hotmail.com

www.gazetesivilinisiyatif.com

www.baskentplatformu.com

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
yaygın süreli aylık  bir yayındır. 

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi 
yayım-lanan haber, yazı, resim ve 

fotoğrafların FSEK ve Basın 
Kanunu’ndan kaynaklanan her türlü 

hakları USTSEM TELEVİZYON  
GAZETECİLİK BASIN YAYIN 

SANAYİ TİCARET LTD. ŞTİ.‘ne aittir. 
İzin alınmaksızın, kaynak gösterilerek 

dahi iktibas edilemez.

İSTİHBARAT ŞEFİ 
Hasan Salih KURT

HABER ŞEFİ
Soner ÜLKER

SAYFA EDİTÖRÜ
Berke ŞAHİN

HABER MUHABİRİ  
Fethi DURAN

FOTO MUHABİRİ  
Samet SORKUNLU

Kenan OKUR
Mustafa UYSAL

RESİM EDİTÖRÜ  
Abdullah ÜLGER

ANKARA ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Durali SARI 

AKSARAY ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Özgür YİĞİTER

BATMAN ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Osman BAGAÇ

BİTLİS  ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ravdet ERCİK

GAZETESİ
İMTİYAZ SAHİBİ

USTSEM TELEVİZYON  GAZETECİLİK 
BASIN YAYIN SANAYİ TİCARET LTD. 

ŞTİ. ADINA
ATİLLAHAN KURT 

YAYIN TÜRÜ : YAYGIN SÜRELİ YAYIN 
SÜRESİ: AYLIK

YAYIN DİLİ: TÜRKÇE-RUSCA

SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ 
Zeliha  SORKUNLU

GENEL YAYIN YÖNETMENİ 
Uğurhan KURT

HABER MÜDÜRÜ
İbrahim Halil Can

YAZAR
MURAT BAHADIR AKKOYUNLU

YAYIN KOORDİNATÖRÜ
Halil TIKTIK
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ABD: Rusya'ya ağır bedeller 
ödetmeye hazırız
ABD Dışişleri Bakanı Blinken, "Ukrayna'ya karşı 
daha fazla saldırgan davranması durumunda 
Rusya'ya ağır bedeller ödetmeye hazırız" dedi.

ABD Dışişleri Bakanı Antony Blinken, Ukrayna konusunda çatışma yolunu 
izlemesi durumunda Rusya'ya ağır bedeller ödeteceklerini belirterek, Moskova'ya 
askeri planlarını sonlandırma çağrısı yaptı.

Blinken, Letonya'nın başkenti Riga'da yapılan NATO Dışişleri Bakanları 
Toplantısı'nın ardından basın toplantısı düzenledi.

ABD Dışişleri Bakanı, "NATO, güvenliğimiz için kritik öneme sahiptir. Ortak 
değerler üzerine inşa edilmiştir. Avrupa ve Kuzey Amerika'da istikrar için güçlü bir 
güçtür" diye konuştu.

Rusya ve Ukrayna

Rusya'nın son haftalarda Ukrayna'da potansiyel bir askeri operasyon planı için 
hazırlıklarını artırdığını ifade eden Blinken, "Rusya'nın Ukrayna'ya karşı önemli 
agresif hamleler için planlar yaptığına dair işaretlerden derinden endişe 
duyuyoruz" dedi.

Blinken, aynı zamanda Rusya'nın Ukrayna karşıtı sosyal medya propagandasının 
da 10 katından fazla bir seviyeye ulaştığının gözlemlendiğini aktararak, bunun 
2014'te Rusya'nın Ukrayna'yı işgal ettiği dönem öncesindeki duruma yaklaştığına 
dikkati çekti.

"Şu anda Başkan (Vladimir) Putin'in işgal kararı alıp almadığını bilmiyoruz" diyen 
Blinken, Putin de dahil olmak üzere ABD'nin ilgili herkesle yoğun temasta 
olduğunu vurguladı.

"Rusya'yı askeri eylem planlarından vazgeçmeye çağırıyoruz"

Blinken, "Ukrayna'ya karşı daha fazla saldırgan davranması durumunda Rusya'ya 
ağır bedeller ödetmeye hazırız" ifadesini kullandı.

"Rusya'yı, kuvvetlerini normal, barış zamanı konumlarına döndürmek için son 
askeri yığınağını tersine çevirmeye, ağır silahları ve kuvvetleri doğu Ukrayna'daki 
temas hattından geri çekmeye, daha fazla yıldırma ve Ukrayna'yı 
istikrarsızlaştırmaya yönelik girişimlerden kaçınmaya ve askeri eylem planlarından 
vazgeçmeye çağırıyoruz."

Blinken, "Rusya, Ukrayna konusunda çatışma yolunu izlerse, geçmişte 
kaçındığımız bir dizi yüksek etkili ekonomik önlemi almak da dahil olmak üzere 
kararlı bir şekilde yanıt vereceğimizi açıkça belirttik" değerlendirmesini yaptı ancak 
tedbirlerle ilgili detay vermekten kaçındı.

Afganistan

ABD Dışişleri Bakanı Antony Blinken, Afganistan'daki durumla ilgili de konuştu.

"Bizim payımıza düşenle ilgili ABD, 1 Eylül'den bu yana 470 ABD vatandaşının 
yanı sıra 417 yasal sürekli oturum sahibi ve risk altındaki diğer Afganların ülkeden 
ayrılmasını kolaylaştırdı. Yaklaşık 83 bin Afgan, ABD'ye geldi."

Belarus

Blinken, Belarus'taki duruma da değinerek, "ABD, Avrupa Birliği ve diğer 
ortaklarla yakın koordinasyon içinde ek yaptırımlar hazırlıyor. Rejimi, göçmenleri 
siyasi silah olarak kullanmayı derhal bırakmaya çağırıyoruz" ifadelerini kullandı.

KAYNAK:AA

США: мы готовы заставить 
Россию заплатить высокую цену
«Мы готовы заставить Россию заплатить 
высокую цену, если она будет действовать более 
агрессивно против Украины», - заявил 
госсекретарь США Блинкен.
Госсекретарь США Энтони Блинкен призвал Москву положить конец своим 
военным планам, заявив, что они заставят Россию заплатить высокую цену, 
если она пойдет по пути конфликта из-за Украины.
Блинкен провел пресс-конференцию после встречи министров 
иностранных дел стран НАТО, которая прошла в столице Латвии Риге.
«НАТО имеет решающее значение для нашей безопасности. Оно основано 
на общих ценностях. Это мощная сила стабильности в Европе и Северной 
Америке», - заявил госсекретарь США.
Россия и Украина
Выразив, что в последние недели Россия усилила подготовку к 
потенциальному плану военной операции на Украине, Блинкен сказал: «Мы 
глубоко обеспокоены признаками того, что Россия строит планы серьезных 
агрессивных действий против Украины».
Блинкен также заявил, что антиукраинская пропаганда в социальных сетях, 
по наблюдениям, достигла уровня более 10 раз, отметив, что это похоже на 
ситуацию до российского вторжения в Украину в 2014 году.
«На данный момент мы не знаем, принял ли президент (Владимир) Путин 
решение о вторжении», - сказал Блинкен, подчеркнув, что Соединенные 
Штаты, включая Путина, находятся в тесном контакте со всеми 
участниками.
«Мы призываем Россию отказаться от своих планов военных действий»
«Мы готовы заставить Россию заплатить высокую цену, если она будет 
действовать более агрессивно против Украины», - сказал Блинкен.
"Мы настоятельно призываем Россию отказаться от своего последнего 
наращивания военной мощи, вывести тяжелые вооружения и силы с линии 
соприкосновения на востоке Украины, воздерживаться от дальнейшего 
запугивания и дестабилизации Украины и отказаться от своих планов 
военных действий, чтобы вернуть свои силы на прежнее место. нормальные 
позиции мирного времени ".
«Мы ясно дали понять, что, если Россия встанет на путь конфронтации с 
Украиной, мы ответим решительно, в том числе приняв ряд эффективных 
экономических мер, которых мы избегали в прошлом», но отказались 
уточнить эти меры.
Афганистан
Госсекретарь США Энтони Блинкен также рассказал о ситуации в 
Афганистане.
«Со своей стороны, Соединенные Штаты способствовали отъезду 470 
американских граждан, а также 417 законных постоянных жителей и других 
афганцев, находящихся в группе риска, с 1 сентября. Приблизительно 83 000 
афганцев прибыли в Соединенные Штаты».
Беларусь
Касаясь ситуации в Беларуси, Блинкен сказал: «США готовят 
дополнительные санкции в тесном сотрудничестве с Европейским союзом и 
другими партнерами. Мы призываем режим немедленно прекратить 
использование иммигрантов в качестве политического оружия».
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Kırgız Cumhuriyeti'nin Bursa Fahri Konsolosluğu açıldı
Kırgız Cumhuriyeti'nin Bursa Fahri Konsolosluğu'nun açılışı yoğun katılımla gerçekleştirildi. 

BURSA (Sivil İnisisyatif) Zeliha Sorkunlu / Türkiye'nin 
en büyük sanayi şehirlerinden birisi olan Bursa, önemli 
bir açılışa daha ev sahipliği yaptı. Türk Dünyası ile 
ilişkilerin yoğun bir şekilde gerçekleştiği bu dönemde 
Bursa yönünü Türk Cumhuriyetlerine döndü. Bu 
kapsamda Bursa'nın Kestel ilçesinde Kırgız 
Cumhuriyeti'nin Bursa Fahri Konsolosluğu'nun açılışı 
büyük bir coşkuyla gerçekleşti.

Gerçekleşen açılışa, Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı 
Faruk ÇELİK,  Ak Parti Ankara milletvekili Mücahit 
Arslan, Bursa Valisi Yakup Canbolat, Kırgız Cumhuriyeti 
Büyükelçisi Kubanıcbek Ömüraliyev, Bursa Büyükşehir 
Belediye Başkanı Alinur Aktaş, Kırgız Cumhuriyet 
İstanbul Başkonsolosu Lira Sydykova, Fahri Konsolos 
Bilal Tutuş, AK Parti Merkez Karar ve Yönetim Kurulu 
Üyesi, Genel Merkez Teşkilat Başkanlığı İç Anadolu 
Bölgesi Koordinatörü Ayhan Salman, Ak Parti Bursa 
Milletvekilleri Ahmet Kılıç ile Atilla Ödünç, Kestel 
Belediye Başkanı Önder Tanır ve çok sayıda davetli 
katıldı.

Açılışta konuşmasında kendisini bu göreve getiren Kırgız 
Cumhuriyeti Büyükelçisi Kubanıçbek Ömüraliyev'e 
teşekkür ederek başlayan ev sahibi Bilal tutuş, Kırgızistan 
ve Türkiye arasında iş geliştirme kapsamındaki 
çalışmalara güç katmak adına bu misyonu ifa etmeye 
gayret edeceğini belirtti.

HAM MADDE VE ARA MAL

İlk olarak ham madde ve ara mala önem 
vereceklerini ifade eden Tutuş, "İlk olarak iki ülke 
sanayisi içinde ham madde ve ara malın önemli 
olduğunun bilincindeyiz. Bu alanda iki ülke 
arasındaki ticaretin bürokratik, ekonomik ve 
lojistik açıdan kolaylaştırılması için çalışacağız" 
dedi,

LOKOMOTİF SEKTÖRLER

"İkinci önemli çalışma alanlarımız lokomotif 
sektörler olacak" diyen Fahri Konsolos Bilal 
Tutuş, "Ülkelerin ticari ve ekonomik 
gelişimlerinde lokomotif sektörler önemlidir. Bu 
kapsamda sanayi, inşaat gibi lokomotif 
sektörlerin iki ülke arasındaki pazar paylarının 
artırılması adına çalışmalar yürüteceğiz. Bir de 
Türkiye ve Kırgızistan'ın rekabet gücünü 
artırmak amacıyla, iki ülke arasındaki teknoloji 
transferine de önem vereceğiz" ifadelerini 
kullandı.

TURİZM

Konuşmasına turizmin önemine de değinen Bilal 
Tutuş, şunları söyledi: "İki ülkenin milli gelirleri 
açısından turizm gelirlerinin önemli olduğunu 
biliyoruz. Turizm sektörünün verimli bir sektör 
haline gelmesi için gayret göstereceğiz. Bu 
nedenle ulaşım, iletişim, reklam ve tanıtım gibi 
konularda her türlü yatırımın yapılabilmesine 
katkı sağlayacağız."

TEMEL İLKELER

Konsolosluk faaliyetlerini yerine getirirken de 
temel ilkelere dikkat edeceklerini söyleyen Tutuş, 
"Bir kısım temel değerlere ve ilkelere hassasiyet 
göstermeye azami gayret edeceğiz. Bunların da 
bir kısmını zikretmek istiyorum. Her zaman 
sorumluluk bilinciyle ve hesap verilebilirlik ilkesi 
ile hareket edeceğiz. Yatırımcı ve girişimcilere her 
daim erişilebilir olacağız.

 Diğer yandan görevlendirmelerde ve iş 
paylaşımında her zaman liyakat, uzmanlaşma ve 
yetkinliği önde tutacağız. Bizi ayakta tutan ve 
bugünlere gelmemize vesile olan değerlere sahip 
çıkacağız. Ancak geleceği okuma ve küresel 
gelişmeleri takip etme noktasında ekstra gayret 
göstereceğiz. Takım çalışması ve yönetişim 
anlayışıyla güvenilirlik, şeffaflık ve demokratiklik 
ilkeleriyle temel insan haklarına ve değerlerine 
uymaktan taviz vermeyeceğiz" dedi.

BİRBİRİMİZE DAHA DA YAKINLAŞTIK

Törende konuşan Kırgız Cumhuriyeti Büyükelçisi 
Kubanıcbek Ömüraliyev de iki ülke ilişkilerini daha 
çok geliştirilmesi gerektiğini vurguladı. Gerek 
kardeşlikten gelen bağ gerekse ticari ve diplomatik 
anlamda yürütülen ilişkiler ülkeleri için çok önemli 
olduğunu belirten Büyükelçi Ömüraliyev, "Bursa'ya 
açtığımız Fahri Konsolosluk ile birbirimize daha 
yakınlaşacağız. Bu vesile ile Bilal Tutuş'a yeni 
görevinde başarılar diliyorum" dedi.

ÖNEMLİ PROJELER YAPILACAK

Vali Yakup Canbolat ise Bilal Tutuş'a başarı 
dileklerinde bulunarak, Kırgız Cumhuriyeti'nin 
Türkiye için önemli bir ülke olduğunu ve Bursa'ya 
açılan fahri konsolosluk ile özellikle ticari anlamda 
önemli projelerin hayata geçeceğine inandığını 
söyledi.

'TÜRK DÜNYASI KÜLTÜR BAŞKENTİ'

Törende konuşan bir diğer isim Büyükşehir 
Belediye Başkanı Alinur Aktaş, Bursa'nın gelecek yıl 
üsleneceği Türk Dünyası Kültür Başkenti unvanına 
değindi. "Türk Dünyası Kültür Başkenti" olarak 
gerçekleştireceğimiz proje ve faaliyetlerimizle Türk 
Dünyası'nın gönül bağlarının güçlendirilmesi, 
kültürel mirasın yaşatılması, siyasi ve iktisadi 
birliğin geliştirilmesi hususunda Türk Dünyası'na 
katkı sunmaya devam etmek arzusundayız" diyen 
Başkan Aktaş, açılan fahri konsolosluk ile bu 
unvanın daha da anlamlı hale geldiğini söyledi.
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Открылось Почетное консульство Кыргызской Республики в 
Бурсе
Открытие Почетного консульства Кыргызской Республики в Бурсе 
прошло с активным участием.

БУРСА (Гражданская инциатива) 
Зелиха Соркунлу/ В Бурсе, одном из 
крупнейших промышленных городов 
Турции, состоялось еще одно важное 
открытие. В этот период, когда 
отношения с тюркским миром стали 
интенсивными, Бурса взяла свой курс в 
сторону тюркских республик. В этом 
контексте с большим восторгом 
прошло открытие Почетного 
консульства Кыргызской Республики в 
Бурсе в районе Кестель города Бурса.
В прошедшем мероприятии приняли 
участие министр труда и социальной 
защиты Фарук ЧЕЛИК, депутат Анкары 
от партии АКР Мюджахит Арслан, 
губернатор Бурсы Якуп Джанболат, 
посол Кыргызской Республики 
Кубанычбек Омуралиев, мэр 
муниципалитета Бурса Алинур Акташ, 
генеральный консул Кыргызской 
Республики в Стамбуле Лира 
Сыдыкова, почетный консул Билал 
Тутуш, региональный координатор 
головного офиса по Центральной 
Анатолии партии АКР Айхан Салман, 
депутаты Бурсы от АКР Ахмет Кылыч и 
Атилла Одюнч, мэр Кестеля Ондер 
Таныр и многие другие гости.
На открытии, начав свое выступление с 
благодарности послу Кыргызской 
Республики Кубанычбеку Омуралиеву, 
который назначил его на эту 
должность, Билал Тутуш заявил, что он 
постарается выполнить эту миссию, 
чтобы усилить работу в рамках 
развития сотрудничества между 
Кыргызтаном и Турцией.

ОСНОВНЫЕ ПРИНЦИПЫ
Тутуш отметил, что при выполнении 
своей консульской деятельности 
будет уделять внимание основным 
принципам: «Мы максимально 
постараемся проявить чуткость к 
некоторым основным ценностям и 
принципам. 
. Хотел бы упомянуть некоторые из 
них. Мы всегда будем действовать с 
чувством ответственности и 
принципом подотчетности. Мы 
всегда будем доступны инвесторам и 
предпринимателям. К тому же, мы 
всегда будем отдавать приоритет 
опыту, специализации и компетенции 
при выполнении своих задач и 
разделении работы. Мы будем 
защищать ценности, которые 
поддерживают нас и позволяют нам 
достичь того, чего мы достигли 
сегодня. Однако мы приложим 
дополнительные усилия, чтобы 
заглянуть в будущее и следить за 
мировыми событиями. С командной 
работой и управленческим 
пониманием мы не пойдем на 
компромисс в отношении 
соблюдения основных прав и 
ценностей человека, принципов 
надежности, прозрачности и 
демократии».
МЫ СТАЛИ ЕЩЕ БЛИЖЕ ДРУГ К 
ДРУГУ
Выступая на церемонии, посол 
Кыргызской Республики Кубанычбек 
Омуралиев подчеркнул, что 
отношения между двумя странами 
необходимо развивать и дальше. 

Отметив, что как узы братства, так и 
торговые и дипломатические 
отношения очень важны для обеих 
стран, посол Омуралиев сказал: «С 
Почетным консульством, которое 
мы открыли в Бурсе, мы станем еще 
ближе друг к другу. Пользуясь 
случаем, я желаю Билалу Тутушу 
успехов на его новой должности».
БУДУТ РЕАЛИЗОВАНЫ 
ВАЖНЫЕ ПРОЕКТЫ
Губернатор Якуп Джанболат 
пожелал Билалу Тутушу успехов и 
сказал, что Кыргызская Республика 
является важной страной для 
Турции и, по его мнению, с 
открытием Почетного консульства в 
Бурсе будут реализованы особенно 
важные коммерческие проекты.
'КУЛЬТУРНАЯ СТОЛИЦА 
ТЮРКСКОГО МИРА'
Мэр Бурсы Алинур Акташ, который 
также выступил на мероприятии, 
напомнил о том, что Бурса в 
следующем году примет статус 
Культурной столицы тюркского 
мира. «Мы хотим продолжать 
вносить свой вклад в тюркский мир, 
укрепляя связи с ним, сохраняя 
культурное наследие и развивая 
политическое и экономическое 
единство с нашими проектами и 
мероприятиями, которые мы будем 
осуществлять в качестве 
«культурной столицы», - сказал мэр 
Акташ и добавил, что этот статус и 
его значение будут еще больше 
укреплены с открытием Почетного 
консульства.

СЫРЬЕ И ПРОМЕЖУТОЧНЫЕ 
ТОВАРЫ
Отмечая, что в первую очередь они будут 
уделять внимание сырью и 
промежуточным товарам, Тутуш сказал: 
«Прежде всего, мы осознаем важность 
сырья и промежуточных товаров в 
промышленности двух стран. Мы будем 
работать над облегчением торговли 
между двумя странами с точки зрения 
бюрократии, экономики и логистики».
ПЕРЕДОВЫЕ ОТРАСЛИ
«Нашей второй важной областью работы 
будут передовые отрасли. Они значимы 
для коммерческого и экономического 
развития стран. В этом контексте мы 
будем проводить исследования для 
увеличения рыночной доли 
локомотивных секторов, таких как 
промышленность и строительство, 
между двумя странами. Для повышения 
конкурентоспособности Турции и 
Кыргызстана мы также будем уделять 
большое внимание передаче технологий 
между нашими странами», - заявил 
почетный консул Билал Тутуш.ТУРИЗМ
В своем выступлении, затронув тему 
важности туризма, он сказал: «Мы знаем, 
что доходы от туризма важны с точки 
зрения национального дохода двух 
стран. Мы приложим все усилия, чтобы 
сделать туристический сектор 
эффективным. Поэтому мы будем 
способствовать осуществлению всех 
видов инвестиций в такие области, как 
транспорт, связь, реклама и 
продвижение».
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İKİNCİ ERGENEKON YENİDEN DOĞUŞ VE DİRİLİŞ
İki yüz milyona yakın Türk’ün 
kalbi Türkiye’de attı. Metehan 
ve Timur’dan sonra, Türk 
Birliğinin kurulması için 
verilen mücadele nihayet 
meyvelerini verdi. Türk 
Konseyi (Türk Keneşi) bir 
araya gelen gelerek, “Türk 
Devletleri Teşkilatı” adı ile 
tarihi yeniden yazmaya 
başladılar.

Batılıların Orta Asya, bizim 
Türkistan dediğimiz bu 
coğrafyada artık Türkler ağıtlar 
yakmayacaklar, sürgün 
edilmeyecekler, işkence ve 
zulüm görmeyecekler, 
sömürülmeyecekler, asimile 
edilmeyecekler, kendi gelenek 
ve inançlarına göre özgürce 
yaşayacaklar, dünya 
ticaretinden kendi paylarına 
düşeni alacaklar. Türk 
Birliğinin oluşturulması için 
atılabilecek en büyük adım 
atıldı.

Türk Birliği özellikle Osman 
Devletinin son zamanlarından 
itibaren dillendirilmeye 
başlanmış ama şartlar buna 
izin vermemiştir. Buna rağmen 
bu hayalden hiç bir zaman 
vazgeçilmemiştir.

 O günden bu güne birçok 
bilim ve devlet adamı bu 
birliğin kurulması konusunda 
ciddi çalışmalar yapmışlardır. 
Bunlardan en önemlisi, “Dilde 
Birlik” fikri ile İsmail Gaspıralı 
olmuştur. 

1990 yılından itibaren 
bağımsızlıklarını kazanan Türk 
Cumhuriyetlerinin Merkezi 
Hükümetleri gerekli adımları 
atamayarak bu birliği 
gerçekleştirememişlerdir.

Oysaki dünyanın birçok 
yerinde Türk varlığı her zaman 
kendini göstermiş, böyle bir 
birliğin gerçekleşmesi 
dünyadaki bütün Türklerin 
umudu haline gelmiştir. Yani 
Türk dünyası demek aslında, 
“Tüm Dünya” demektir. 

Türk dünyasının sınırları artık 
Adriyatik kıyılarından Çin 
Seddi’ne kadar olan alan 
değildir, bütün dünyadır. 
Dolayısı ile Türklerin bir araya 
gelmesi demek, bütün 
dengelerin değişeceği, yeni bir 
Türk Asrının başlayacağı, 
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bunun dünyanın Türkün 
hâkimiyeti altına girmek demek 
olacağı gerçeğini, kendilerini 
dünyanın efendisi sananlar gayet 
iyi biliyorlar. 

Bunun içinde başta Rusya olmak 
üzere, emperyal güçler Türkleri 
ya kendi kimlik ve 
benliklerinden uzaklaştırarak 
asimile etmek ya da sistemli ve 
bilinçli bir şekilde yok etme 
yoluna gittiler. 

Soykırıma varan katliamlar 
yaptılar, vatanlarından sürgün 
ettiler, aç, susuz, bir lokma 
ekmeğe muhtaç hale getirdiler, 
akla hayale gelmedik işkenceler, 
tarihin görmediği zulümleri 
yaptılar.

Bunun adı halka hakaret, halkı 
Ama yanıldıkları bir nokta vardı. 
Uğraştıkları millet Türk 
Milletiydi. “Türk’ün Boyun 
Eğmeyeceği” gerçeğini bir türlü 
anlayamadılar.

Ve işte, Yeniden doğuş ve diriliş 
ERGENEKON tekrar gerçekleşti.

Türkiye’nin liderliğinde, Türk 
Cumhuriyetlerinin kararlı 
tutumlarıyla, önce Türk Konseyi 
sonra Türk Devletleri Teşkilatı 
kurulduğu bütün dünyaya ilan 
edildi.

Bu ayrıca BİR olunca kazanılan 
Karabağ Zaferi’nin bir 
sonucudur.

Bu birlik zamanla genişleyecek 
ve bütün dünyadaki Türkleri 
içine alacak, dünyanın en büyük 
ekonomileri arasına girecektir. 
Türk Cumhuriyetlerinin sahip 
oldukları yer altı ve yer üstü 
zenginlik kaynakları emperyal 
güçlerin sömürüsünden 
kurtarılıp kendi ekonomilerine 
kazandırıldığında, ortaya küresel 
bir güç olan Türk Birliği 
çıkacaktır. 

Bu kaçınılmaz bir gerçektir. Evet, 
doğum sancılı olmuştur. Kolay 
olacağı zaten hiç 
düşünülmemişti. Çünkü başta 
Rusya, ABD, Çin, İran ve diğer 
Avrupa devletleri yeni bir gücün 
özellikle de Türk’ün gücünü asla 
kabul etmeyeceklerdi. 

Bu güne kadar Türk Birliğinin 
kurulamamasının en önemli 
nedeni de budur. Ama artık oyun 
kuran, dengeleri değiştiren, 
bölgesel bir güç olan Türkiye var.

Türk Birliği hiçbir birliğe 
alternatif olarak 
gerçekleşmemiştir. İslam’ın 
muzafferiyeti, Türkün hürriyeti, 
insanlığın selameti, mazlum 
milletlerin hamiliği için 
doğmuştur.

Türk Birliği dünyanın birçok 
bölgesinde yaşayan Türklerin 
kaybetmek zorunda kaldıkları 
onur ve saygınlıklarını tekrar 
kazandıracaktır.

Ortak tarih ve kültür değerlerine 
sahip Türk Cumhuriyetleri, 
Türk Devletleri Teşkilatı adını 
aldıktan sonra ortak bir bildiri 
ile her türlü teröre, bölücülüğe, 
ırkçılığa, ayrımcılığa, yabancı 
düşmanlığına, İslamofobi ve 
nefret söylemlerine karşı 
olduklarını, ortak ticaret ve 
yatırım yapacaklarını, doğu, 
batı, orta boyunca taşımacılıkta 
birlik olacaklarını, Türk 
Devletleri Teşkilatı Sivil 
Koruma Mekanizması adı 
altında Afet Müdahale Birimi 
kurulacağını ilan ettiler.

Türkiye, Türk Devletleri 
Teşkilatına tarihi bir bina 
bağışlayarak sekretaryasının 
kurulmasını sağlayarak resmi 
bir hüviyet kazandırdı. Artık 
emperyal güçler dünyanın 
neresinde olursa olsun adım 
atarken iki defa düşünecekler.

Elbette bu birliğin 
güçlenmemesi için akla hayale 
gelmedik her şey yapılacak. 
Ancak buna güçleri 
yetmeyecektir.

“YENİDEN DOĞUŞ İKİNCİ 
ERGENEKON 
GERÇEKLEŞMİŞTİR”.

Türk Cumhuriyetlerinin çok 
büyük bir ekseriyetinin 
Müslüman olduğunu düşünecek 
olursak, İslam’ın güneşi tekrar 
Türkistan’dan doğacaktır.

DÜN OLDUĞU GİBİ BUGÜN 
DE, YARIN DA, TÜRKLER; 
İSLAMIN 
SANCAKTARLIĞINI YAPIP 
EN GÜÇLÜ KILICI 
OLACAKLARDIR.

İSLAM’IN MUZAFFERİYETİ, 
İNSANLIĞIN SELAMETİ, 
HÜRRİYET, BARIŞ, 
KARDEŞLİK VE ADALET 
İÇİN YAŞASIN TÜRK 
DEVLETLERİ TEŞKİLATI, 
YAŞASIN DÜNYA 
TÜRKLERİNİN BİRLİĞİ
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ВТОРОЙ ЭРГЕНЕКОН: ВОЗРОЖДЕНИЕ И 
ВОСКРЕСЕНИЕ
Сердца почти двухсот миллионов 
тюрок забились в Турции. Борьба 
за создание Тюркского союза, 
продолжившаяся после Метехана 
и Тимура, наконец принесла 
плоды. Тюркский совет 
(Тюркский кенеш) собрался и 
под названием «Организация 
тюркских государств» начала 
творить историю заново.

В этой географии, которую 
жители Запада называют 
Центральной Азией, а мы - 
Туркестаном, тюрки больше не 
будут сетовать, их не будут 
подвергать гонениям, не будут 
пытать и преследовать, не будут 
эксплуатировать, они не будут 
ассимилированы, они будут жить 
свободно согласно своим 
собственным традициям и 
верованиям и получат свою долю 
в мировой торговле. Сделан 
самый большой шаг, который 
нужен для создания Тюркского 
союза.

О Тюркском союзе начали 
говорить особенно с последних 
дней существования Османского 
государства, но условия не 
позволяли воплотить его в 
реальность. Однако от этой 
мечты мы никогда не 
отказывались. С тех пор многие 
ученые и государственные 
деятели провели серьезные 
исследования по созданию этого 
союза. Самым важным из них 
был Исмаил Гаспралы с идеей 
«Единства языка». Центральные 
правительства тюркских 
республик, получившие 
независимость с 1990 года, не 
смогли предпринять 
необходимых шагов и 
реализовать этот союз.

Однако тюркское присутствие 
всегда проявлялось во многих 
частях мира, и осуществление 
такого союза стало надеждой 
всех тюрок в мире. Другими 
словами, тюркский мир на самом 
деле означает «весь мир».

Границы тюркского мира - это 
уже не территория от побережья 
Адриатического моря до Великой 
Китайской стены, это весь мир. 
Поэтому те, кто думают, что они 
хозяева мира, хорошо знают тот 
факт, что с объединением тюрков 
все балансы изменятся, начнется 
новая Тюркская эпоха, а это 
будет означать, что мир будет 
под Тюркским господством. 

Исмет Таш 

В этом контексте имперские 
державы, особенно Россия, 
пытались либо ассимилировать 
тюрок, отчуждая их от их 
собственной идентичности и самих 
себя, либо уничтожить их 
систематическим и сознательным 
образом. 

Они совершили массовые убийства, 
равносильные геноциду, изгнали их 
с родины, заставили голодать, 
испытывать жажду, нуждаться в 
кусочке хлеба, были невообразимые 
пытки, преследования, которых 
никогда не было в истории.
Но в одном они ошиблись.

Нацией, с которой они имели дело, 
была тюркская нация. Они не 
смогли понять того факта, что 
«тюрок не преклонится».
И вот, возрождение и воскрешение 
ЭРГЕНЕКОНа произошло снова.

Под лидерством Турции, с 
решительной позицией тюркских 
республик, всему миру было 
объявлено о создании Тюркского 
совета, а затем и Организации 
тюркских государств.
Это также результат победы в 
Карабахе, которая была одержана, 
когда мы стали ЕДИНЫ.

Со временем этот союз будет 
расширяться и включать тюрок по 
всему миру, и станет одной из 
крупнейших экономик мира. Когда 
подземные и надземные богатства 
тюркских республик будут спасены 
от эксплуатации имперскими 
державами и введены в их 
собственные экономики, появится 
глобальная сила - Тюркский союз. 
Это неизбежный факт. Да, 
возрождение было трудным. Но мы 
никогда не считали, что это будет 
легко. Потому что Россия, США, 
Китай, Иран и другие европейские 
государства никогда не примут 
мощь новой державы, особенно 
тюркской. 

Это самая важная причина, по 
которой Тюркский союз не был 
создан до сегодняшнего дня. Но 
теперь есть Турция, региональная 
держава, которая задает правила 
игры, меняет баланс.
Тюркский союз не возник как 
альтернатива какому-либо союзу. 
Он был рожден для победы ислама, 
свободы тюрок, спасения 
человечества и защиты угнетенных 
народов. 

Тюркский союз вернет себе честь и 
достоинство, которые тюрки, 
живущие во многих частях мира, 
вынужденно потеряли.

Тюркские республики с общими 
историческими и культурными 
ценностями, получив название 
Организации тюркских государств, 
заявили, что они против всех 
видов терроризма, сепаратизма, 
расизма, дискриминации, 
ксенофобии, исламофобии и 
враждебных высказываний. 

Они объявили, что будут вести 
совместную торговлю и 
инвестировать, будут едины в 
логистике на востоке, западе и в 
центральных регионах, а также 
сообщили, что будет создана 
Группа реагирования на 
стихийные бедствия под 
названием Механизм гражданской 
защиты Организации тюркских 
государств.

Пожертвовав историческое здание 
Организации тюркских государств 
и учредив секретариат, Турция 
придала ей официальный статус. 
Теперь имперские державы 
дважды подумают, прежде чем 
сделать шаг, в какой бы точке мира 
они ни находились.

Конечно, с их стороны будет 
сделано все, чтобы этот союз не 
укрепился. Но их сил не хватит на 
это.

“ВОЗРОЖДЕНИЕ: ВТОРОЙ 
ЭРГЕНЕКОН”.
Если учесть, что большинство 
тюркских республик являются 
мусульманами, солнце ислама 
снова взойдет из Туркестана.

КАК И ВЧЕРА, И СЕГОДНЯ, И 
ЗАВТРА, ТЮРКИ БУДУТ 
ЗНАМЕНОСЦАММ ИСЛАМА И 
СТАНУТ ЕГО СИЛЬНЕЙШИМ 
МЕЧОМ. РАДИ ПОБЕДЫ 
ИСЛАМА, БЕЗОПАСНОСТИ 
ЧЕЛОВЕЧЕСТВА, СВОБОДЫ, 
МИРА, БРАТСТВА И 
СПРАВЕДЛИВОСТИ ДА 
ЗДРАВСТВУЕТ ОРГАНИЗАЦИЯ 
ТЮРКСКИХ ГОСУДАРСТВ, ДА 
ЗДРАВСТВУЕТ  ЕДИНСТВО 
ТЮРКОВ ВСЕГО МИРА!
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Fransa'dan İngiltere'ye göç sorununda 'sorumluluklarını 
üstlenme' çağrısı
Fransa İçişleri Bakanı Darmanin, göç sorununda İngiltere'ye "sorumluluklarını üstlenme" çağrısında 
bulunarak, "İngiltere AB'den ayrıldı ama dünyadan ayrılmadı. İngiltere'nin iltica talebinde bulunan 
göçmenlere girişi sağlaması gerekiyor." dedi.

Fransa İçişleri Bakanı Gerald Darmanin, Almanya, 
Hollanda, Belçikalı mevkidaşları ve AB 
Komisyonunun içişlerinden sorumlu üyesi Ylva 
Johansson ile Manş Denizi'nde en az 27 düzensiz 
göçmenin hayatını kaybetmesinin ardından 
İngiltere ile ülkesi arasındaki göçmen sorununa 
ilişkin Calais kentinde toplantı düzenledi.
Toplantının ardından açıklamalarda bulunan 
Darmanin, "Bu toplantı, bu dramların yaşanmasına 
neden olan tüm geçişlerle mücadele konusunda 
ortak isteğimizi ifade etmemizi sağladı." dedi.
Avrupa'nın bu konuda seferber olduğunu ifade eden 
Darmanin, 1 Aralık'ta Johansson ile Slovenya'da 
yeniden görüşeceğini ve 2 Aralık'ta Polonya'ya 
ziyaret gerçekleştireceğini söyledi.
"İnsan kaçakçılarıyla daha yoğun ve güçlü 
mücadelede kararlıyız. Bunlar suçlu. İnsan, kadın ve 
çocuk kaçakçılığı yapmak için sınırlarımızla ve 
yasalarımızla oynuyor. İnsanlara Manş Denizi'nin 
diğer tarafına geçme hayalini satıyor." ifadesini 
kullanan Darmanin, ayrıca tekneleri sağlayan ve 
satanlara karşı da mücadele edeceklerini belirtti.
Darmanin, teknelerin Türkiye ve Çin'den geldiğini 
iddia ederek, bu ülkelerle uluslararası iş birliği 
yapılması gerektiğini kaydetti.
Toplantıda göç konusunda İngiltere ile çalışma 
konusunun ele alındığını aktaran Darmanin, 
"İngiltere'nin bu toplantıda olmasını isterdim. 
İngiliz mevkidaşımla yoğun temaslarım var. Ancak 
İngiliz hükümetinin görüşmeleri kamuoyuna 
açıklamasının ciddi çalışma metodu olmadığını 
düşünüyoruz." diye konuştu.
"Twitter üzerinden hükümetler arası görüşmeler 
yapamayız"

"Darmanin, İngiltere'nin açıklamalarının ve 
eylemlerinin iki ülke arasındaki iş birliğini 
kolaylaştırmadığını belirtti.

Twitter üzerinden hükümetler arası görüşmeler 
yapamayız. Özel görüşmelerdeki ifadeler ile 
kamuoyuna açık yapılan açıklamalar arasında 
farklılık olduğu zaman çalışamayız. Bu nedenle 
İngiltere İçişleri Bakanı'nı çağırmama kararı 
aldık." değerlendirmesinde bulunan Darmanin, 
İngiltere'nin insan kaçakçılarıyla mücadeleye 
yardım etmesi gerektiğini aktardı.

Darmanin, "Yılbaşından bu yana Fransa'ya 150 
bin iltica başvurusu yapıldı. İngiltere'ye ise 30 bin 
başvuru yapıldı. İngiltere AB'den ayrıldı ama 
dünyadan ayrılmadı. İngiltere'nin iltica talebinde 
bulunan göçmenlere girişi sağlaması gerekiyor. 
İngiltere isterse (bu iltica taleplerini) 
reddedebilir. İngiltere ile bu konularda çalışmak 
istiyoruz ama bunu ciddi şekilde ve iç politikanın 
eseri olmadan yapmak istiyoruz." dedi.

Brexit'ten sonra İngiltere'ye geçmek isteyen 
düzensiz göçmenlerin sayısının geçen yıllara göre 
arttığını ifade eden Darmanin, göç konusunda 
yeni düzenlemeler üzerinde çalışılması 
gerektiğini belirtti.

Darmanin, Manş Denizi üzerinden göçmen 
geçişini engellemenin yollarından birinin 
İngiltere'ye resmi yollarla iltica başvurusu 
yapılabilmesi olduğunu ifade ederek, 
İngiltere'nin sorumluluklarını üstlenmesi 
gerektiğini söyledi.

Fransa, İngiltere Başbakanı Boris Johnson'ın düzensiz göç 
krizine ilişkin Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel Macron'a 
gönderdiği mektubu sosyal medyada paylaşmasına tepki 
olarak bu toplantıya İngiltere İçişleri Bakanı Priti Patel'i 
davetini iptal etmişti. Macron, Johnson'un kendisine yazdığı 
mektubu Twitter'dan paylaşmasına tepki göstererek 
İngiltere'yi, düzensiz göç konusunu ciddiyetle ele almamakla 
suçlamıştı.
27 göçmen hayatını kaybetti
Fransa'dan Manş Denizi üzerinden İngiltere'ye geçmeye 
çalışan düzensiz göçmenleri taşıyan teknenin batması 
sonucu aralarında 5 kadın ve 1 kız çocuğunun bulunduğu en 
az 27 düzensiz göçmen hayatını kaybetmiş, olayla ilgili 5 kişi 
gözaltına alınmıştı.
Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel Macron, yaptığı 
açıklamada, AB'yi "göç sorununa" ilişkin acil toplantıya 
çağırmıştı.
AB Sınır Güvenliği Ajansı Frontex'in imkanlarının derhal 
güçlendirilmesi gerektiğini vurgulayan Macron, "Fransa, 
Manş Denizi'nin mezarlığa dönüşmesine izin vermeyecek." 
demişti.   KAYNAK:AA

Muhbir olmayı reddeden Pakistanlı, FBI'ın itibarını nasıl yok 
ettiğini anlattı

ABD Federal Soruşturma Bürosu'ndan (FBI) gelen muhbirlik teklifini reddettiğini belirten bir Pakistanlı, çevresinin 
taciz edildiğini ve itibarının zedelendiğini öne sürdü.
Kar amacı gütmeyen ve genellikle adalet ile 
güvenlik konularında araştırma dosyaları 
hazırlayan The Intercept portalı, Aswad 
Khan adlı Pakistanlının FBI’ın muhbirlik 
teklifini reddetmesi üzerine yaşadıklarını 
yazdı.
Boston’daki Northeastern Üniversitesi’nde 
işletme okuyan Aswad Khan, haber 
portalına, mezuniyetinden sonra turist 
vizesiyle ABD’de akrabalarını ziyarete 
geldiği sırada iki FBI ajanının kaldığı eve 
gelerek kendisine muhbirlik teklif ettiğini 
anlattı.
Ajanların camilerde muhbirlik teklifini geri 
çevirdiğini dile getiren Khan, bundan 
kimseye bahsetmemesinin istendiğini ancak 
olayı akrabalarına anlattığını ve kendisine 
bir avukat tuttuğunu belirtti.
Birkaç hafta sonra bir federal savcı 
tarafından terör örgütleriyle bağlantısı 
konusunda sorgulandığını aktaran Khan, 
ziyaretinin sonunda ülkesine döndükten 
sonra ABD’ye gitmeye çalışan yakınlarının 
ve arkadaşlarının sınırda onunla ilişkisi 
konusunda sorgulanarak ülkeye 
alınmamaya başladığını iddia etti.

ABD yönetimiyle problem yaşadığının 
düşünülmesi nedeniyle arkadaşlarının kendisiyle 
görüşmeyi bıraktığını, sosyal medyada 
listelerinden çıkardığını, en yakın arkadaşının bile 
kendisiyle ilişkisini kestiğini vurgulayan Khan, 
muhbirlik teklifini reddettikten sonra hayatının 
altüst olduğunu savundu.
Khan, sürecin gizliliğinden dolayı, kendisiyle 
görüşen FBI ajanlarının ya da bir başkasının onu 
bir listeye aldığını kanıtlayamadığının altını çizdi.
The Intercept’e konuşan Amerikan Sivil 
Özgürlükler Birliği (ACLU) Ulusal Güvenlik 
Projesi Direktörü Hina Shamsi, muhbirlik 
yapmayı reddedenlerden ülkeye girişinin 
yasaklanarak intikam alınmasının sık 
karşılaştıkları bir uygulama olduğunu ifade etti. 
Shamsi, “Ancak bu özel vakada kişi ABD 
vatandaşı olmadığı için daha büyük problemlerle 
karşılaşıyor. Bu kişiler vatandaşlığı ve oturma izni 
olanların yararlanabileceği yetersiz anayasal 
haklara bile sahip olamıyor.” diye konuştu.
Öte yandan, haberde, Khan gibi ismi gizli listelere 
yerleştirildiğinden şüphelenilen kişilerin, bunu 
kanıtlayamadıkları için, itibarlarının 
zedelendiğini ispat edip tazminat talebinde 
bulunamadıkları aktarıldı. KAYNAK:AA
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Франция призывает взять на себя ответственность за 
иммиграцию в Великобританию
Министр внутренних дел Франции Дарманин призвал Великобританию «взять на себя 
ответственность» в вопросе иммиграции и сказал: «Великобритания вышла из ЕС, но не 
покинула мир. Великобритания должна предоставить въезд иммигрантам, ищущим 
убежища». сказал.

Министр внутренних дел Франции Джеральд 
Дарманин провел встречу в Кале со своими 
немецкими, голландскими, бельгийскими 
коллегами и членом Комиссии ЕС Илвой 
Йоханссон по иммиграционной проблеме между 
Великобританией и его страной после того, как по 
меньшей мере 27 нелегальных мигрантов погибли 
в Ла-Манше.

Сделав заявление после встречи, Дарманин сказал: 
«Эта встреча позволила нам выразить наше общее 
желание бороться со всеми переходными 
периодами, вызвавшими эти драмы». сказал.

Выразив, что Европа мобилизуется по этому 
вопросу, Дарманин сказал, что он снова встретится 
с Йоханссоном в Словении 1 декабря и что он 
посетит Польшу 2 декабря.

«Мы стремимся к более интенсивной и 
решительной борьбе с торговцами людьми. Они 
преступники. Он играет с нашими границами и 
нашими законами, чтобы переправлять людей, 
женщин и детей. Он продает людям мечту о 
пересечении Ла-Манша». Используя выражение 
Дарманин, он также заявил, что они будут 
бороться против тех, кто поставляет и продает 
лодки.
Дарманин заявил, что лодки прибыли из Турции 
и Китая, и отметил, что с этими странами 
необходимо наладить международное 
сотрудничество.
Отметив, что на встрече обсуждался вопрос 
работы с Великобританией по вопросам 
иммиграции, Дарманин сказал: «Я хотел бы, 
чтобы Великобритания присутствовала на этой 
встрече. У меня интенсивные контакты с моим 
британским коллегой. Однако мы считаем, что 
общественность британского правительства 
раскрытие переговоров не является серьезным 
рабочим методом ». он сказал.«Мы не можем 
проводить межправительственные переговоры в 
Твиттере»
Дарманин заявил, что заявления и действия 
Великобритании не способствуют 
сотрудничеству между двумя странами.
«Мы не можем проводить 
межправительственные переговоры в Твиттере. 
Мы не можем работать, когда есть разница 
между заявлениями на частных встречах и 
публичными заявлениями. Вот почему мы 
решили не звонить министру внутренних дел 
Великобритании». Дарманин, который дал свою 
оценку, сказал, что Великобритания должна 
помочь в борьбе с контрабандистами людей.
Дарманин сказал: «С начала года во Францию 
было подано 150 000 заявлений о 
предоставлении убежища. 30 000 заявлений 
было подано в Великобританию. 
Великобритания покинула ЕС, но не покинула 
мир. 

Великобритании необходимо предоставить доступ 
иммигрантам. ищу убежища. Мы хотим работать с 
Великобританией по этим вопросам, но мы хотим 
делать это серьезно и без внутренней политики ». 
сказал.
Заявив, что количество нелегальных мигрантов, 
которые хотят перебраться в Англию после 
Брексита, увеличилось по сравнению с 
предыдущими годами, Дарманин заявил, что 
необходимо работать над новыми правилами 
иммиграции.
Дарманин заявил, что один из способов 
предотвратить прохождение иммигрантов через Ла-
Манш - это подать официальное заявление о 
предоставлении убежища в Англии, добавив, что 
Великобритания должна выполнить свои 
обязанности.
Франция, в ответ на то, что премьер-министр 
Великобритании Борис Джонсон поделился 
письмом, которое он направил президенту Франции 
Эммануэлю Макрону относительно кризиса 
нелегальной миграции в социальных сетях, 
отменила приглашение министра внутренних дел 
Великобритании Прити Патель на эту встречу.
Макрон, реагируя на то, что Джонсон поделился 
письмом, которое он написал ему в Twitter, обвинил 
Великобританию в том, что она не относится 
серьезно к проблеме нелегальной миграции.
27 иммигрантов погибли
По меньшей мере 27 нелегальных мигрантов, в том 
числе 5 женщин и 1 девочка, погибли в результате 
затопления лодки, перевозившей нелегальных 
мигрантов, пытавшихся перейти из Франции в 
Англию через Ла-Манш, а 5 человек были 
задержаны в связи с инцидентом.
В своем заявлении президент Франции Эммануэль 
Макрон призвал ЕС на экстренное совещание по 
«иммиграционной проблеме».
Подчеркнув, что объекты Агентства безопасности 
границ ЕС Frontex должны быть немедленно 
усилены, Макрон сказал: «Франция не допустит, 
чтобы Ла-Манш превратился в кладбище». он 
сказал.

Пакистанец, отказывающийся быть осведомителем, 
описывает, как ФБР разрушило его репутацию
Пакистанец, который заявил, что отклонил предложение разоблачителя Федерального 
бюро расследований США (ФБР), заявил, что его окружение подвергалось 
преследованиям и его репутация была повреждена.

Портал Intercept , который является некоммерческой 
организацией и обычно готовит исследовательские 
файлы по вопросам правосудия и безопасности , 
написал об опыте пакистанца по имени Асвад Хан после 
того, как ФБР отклонило предложение разоблачителя.
Асвад Хан , изучающий бизнес в Северо-Восточном 
университете в Бостоне , рассказал новостному порталу, 
что он пришел в дом, где останавливались два агента 
ФБР, когда он приезжал к родственникам в США по 
туристической визе после окончания учебы, и 
предложил ему информатора.
Заявив, что агенты отклонили предложение 
информатора в мечетях, Хан заявил, что его попросили 
никому об этом не рассказывать, но он рассказал о 
случившемся своим родственникам и нанял для него 
адвоката.

Заявив, что несколько недель спустя он был допрошен 
федеральным прокурором о его связи с 
террористическими организациями, Хан утверждал, что 
после возвращения в свою страну в конце его визита его 
родственники и друзья, которые пытались уехать в США, 
были допрошены о их отношения с ним на границе, и что 
ему не разрешили въезд в страну.
Подчеркнув, что его друзья перестали связываться с ним, 
потому что у него были проблемы с администрацией 
США, он удалил его из их списков в социальных сетях, и 
что даже его ближайший друг прервал его отношения с 
ним, Хан утверждал, что его жизнь перевернулась. вверх 
ногами после того, как он отказался от предложения 
информатора.
Хан подчеркнул, что из-за секретности процесса он не 
смог доказать, что агенты ФБР или кто-то еще, кто брал 
интервью у него, включили его в список.

Выступая перед The Intercept, Хина Шамси, 
директор проекта национальной безопасности 
Американского союза гражданских свобод ( ACLU ), 
заявила, что мстить тем, кто отказывается быть 
осведомителями, запрещен въезд в страну, является 
обычной практикой. Шамси сказал: «Однако в 
данном конкретном случае человек сталкивается с 
более серьезными проблемами, поскольку он не 
является гражданином США. У этих людей нет даже 
тех конституционных прав, которыми могут 
пользоваться те, кто имеет гражданство и вид на 
жительство ». он сказал.
С другой стороны, в новостях сообщалось, что люди, 
подозреваемые в включении в секретные списки, 
такие как Хан, не могли доказать, что их репутация 
была повреждена, и потребовать компенсации, 
потому что они не могли этого доказать.
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Rusya Devlet Başkanı Putin'den NATO'ya sert 
Ukrayna uyarısı: Kırmızı çizgimiz!
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, NATO'nun askeri altyapısını Ukrayna'da genişletmesinin 
Rusya için sorun teşkil edeceğini belirterek, "Bu tür tehditlerin yaratılması kırmızı çizgidir ama 
umarım durum buraya varmaz." dedi. Öte yandan Putin Rusya'nın hipersonik füze geliştirdiğini 
söyledi. Putin, 2024’te sona erecek başkanlık döneminin ardından tekrar aday olup olmayacağına 
yönelik soruyu da yanıtladı
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin, NATO’nun askeri altyapısını 
Ukrayna’da genişletmesinin Rusya için "kırmızı çizgi" olduğunu 
belirterek, "Ukrayna’ya saldırı sistemleri yerleştirilse Moskova’ya uçuş 
süresi 7 dakika olur. Bu tür tehditlerin yaratılması kırmızı çizgidir ama 
umarım durum buraya varmaz." dedi.
Putin, başkent Moskova’da düzenlenen "Rusya Çağırıyor" adlı etkinlikteki 
konuşmasında, Rusya’nın Ukrayna’ya saldırı hazırlığında olduğuna 
yönelik iddiaları değerlendirdi.
Rusya’nın 2021’in başında da Ukrayna’ya saldırı hazırlığında olduğuna 
yönelik iddialarda bulunulduğunu anımsatan Putin, "Ancak herhangi bir 
saldırı olmadı. NATO ile geçmişte neredeyse müttefiktik ancak tüm 
ricalarımıza rağmen sınırlarımıza doğru genişlemeye devam ettiler." 
ifadesini kullandı.
Polonya ve Romanya’ya fırlatma rampalarının konuşlandırıldığına işaret 
eden Putin, "Bu bizim için tehdittir." dedi.
NATO’nun Ukrayna’ya da benzer sistemleri yerleştirilmesinin Rusya için 
sorun teşkil edeceğini vurgulayan Putin, "Ukrayna’ya saldırı sistemleri 
yerleştirilse Moskova’ya uçuş süresi 7 dakika olur. Eğer hipersonik 
silahlar yerleştirilirse uçuş süresi 5 dakika olur. Biz de bizi bu şekilde 
tehdit edenlere karşı bir şey geliştirilmeliyiz." diye konuştu.

HİPERSONİK FÜZE AÇIKLAMASI
Rusya’nın da hipersonik füze geliştirdiğine değinen Putin, "Bu tür 
tehditlerin yaratılması kırmızı çizgidir ama umarım durum buraya 
varmaz. Dünya toplumu için sağduyu ve sorumluluk duygusunun hakim 
olacağını umuyorum." değerlendirmesinde bulundu.
Rusya Savunma Bakanlığı tarafından geçtiğimiz Ekim ayında ve dün, 
Beyaz Deniz'de "Zirkon" hipersonik füze testlerinin yapıldığını hatırlatan 
Putin, 2022'den itibaren Rus donanmasının bu füzelerle donatılacağını 
belirterek, "Hala test ediyoruz ve başarılı sonuçlar aldık. 2022'den itibaren 
donanmamızı hipersonik deniz tabanlı silahlarla donatacağız" dedi. 4-20 
Şubat 2022 tarihleri arasında Pekin'de düzenlenecek olan 24. Kış 
Olimpiyatları'nın açılışına katılacağını belirten Putin, Çin'den daha önce 
açılışa katılım için bir davet aldığını hatırlattı. KAYNAK:AA

2024'TE ADAY OLACAK MI?
Putin, 2024’te sona erecek başkanlık döneminin ardından tekrar aday olup olmayacağına 
yönelik soruya, "Aday olup olmayacağıma henüz karar verilmedi. Ancak aday olabilme 
hakkımın var olması, iç siyasi durumu istikrara kavuşturuyor." yanıtını verdi.
Beyaz Saray Sözcüsü Jen Psaki'nin, Joe Biden'ın bir sonraki ABD başkanlık seçimlerinde 
yeniden aday olacağını açıklamasını değerlendiren Putin, "Bunun doğru bir karar olduğunu 
düşünüyorum" dedi.
Yine aynı yılda Rusya'daki seçimlerde aday olup olmayacağı ile ilgili soruya cevap veren 
Putin, "Gelecekten ne istersiniz? Vaat ettiğiniz, ülkenizin kalkınması için koyduğunuz 
hedefleri uygulamak istersiniz. Genç, yetenekli ve vatansever gençlerin siyaset, ekonomi, iş 
dünyası ve sanat gibi birçok alanda olmasını isterim. Rusya'nın geleceğinde böyle bir sorun 
olacağına dair kaygım yok. Planlarıma gelince, buradaki püf nokta Anayasaya göre yeni 
dönemde seçimlere katılma hakkım var. Buna henüz karar vermedim" ifadelerini kullandı.

Belarus, AB'nin yaptırım kararlarına tepki gösterdi
Belarus Dışişleri Bakanlığı, AB yaptırım kararlarının göçmen kriziyle ilgisi olmayan Belaruslu işletmeleri 
içerdiğini, küresel göç krizinin gerçek nedenlerinin görmezden gelindiğini ve tüm sorumluluğun Belarus’a 
yüklendiğini bildirdi.
Bakanlıktan yapılan açıklamada, Avrupa Birliğinin 
(AB) Belarus'a karşı aldığı yaptırım kararlarının 
"absürtlüğünün derin ve içeriğinin anlaşılmasının 
zor" olduğu ifade edildi.
Tüm bu politikaların amacının Belarus'u ekonomik 
olarak boğmak ve Belarusluların hayatını 
olabildiğince zor hale getirmek olduğuna dikkati 
çekilen açıklamada, AB’nin "barbarca" ve "insanlık 
dışı" yaptırımları kaldırmasını talep eden milyonlarca 
Belaruslu işçinin çağrılarına kulak asmadığı ve 
Avrupalı tüketicilerin, tedarikçilerin ve şirketlerin 
zarar görmesini de umursamadığının altı çizildi.
Açıklamada, Avrupalı yetkililerin göç kriziyle ilgili 
olarak sağduyuya, ortaya konan gerçeklere, başlatılan 
teknik müzakerelere ve Belarus tarafının yasa dışı 
göçü önlemek için aldığı ek önlemlere rağmen iki 
yüzlü bir şekilde yaptırım kararı icat ettikleri 
vurgulanarak, "Küresel göç krizinin gerçek nedenleri 
açıkça görmezden gelinirken, tüm sorumluluk 
Belarus’a yükleniyor." ifadeleri kullanıldı.

Belirli Avrupa çevrelerinin ticari çıkarlarına 
yönelik kararlar alındığına işaret edilen 
açıklamada, "Bu yaptırım paketi, göçmen 
kriziyle ilgisi olmayan Belaruslu işletmeleri 
içeriyor. Bunun arkasında rakiplerden kurtulma 
arzusu yatmaktadır." değerlendirmesi yapıldı.
"Bölgenin güvenliği tehlikeye giriyor"
Açıklamada, Belarus’un Batı’dan gelen bu tür 
zorluklarla ilk kez karşılaşmadığı hatırlatılarak, 
yaptırımların her iki taraf için de olumsuz 
etkiler yaratacağına dikkat çekildi. AB’nin aldığı 
bu kararlara karşı sert, asimetrik ve uygun 
önlemler alınacağı aktarılan açıklamada, şu 
ifadelere yer verildi:
"Bu süreç ne kadar devam ederse, tüm 
bölgemizin istikrarı ve güvenliği için tehlike o 
kadar belirgin hale geliyor. Her şeyin suçlusu 
yalnızca yaptırım sarmalının ve saldırganlığın 
başlatıcısı olan AB’dir. Hala Avrupalı 
politikacıları daha iyi düşünmeye çağırıyoruz."

AB, insan hakları ihlalleri ve göçmenlerin 
siyasi araç olarak kullanılmasının devam 
ettiği gerekçesiyle Belarus’a karşı 5'inci 
yaptırım paketini onaylamış, 17 kişi ve 11 
kuruluşu daha yaptırım listesine dahil ettiğini 
duyurmuştu.
Belarus'a komşu AB ülkelerine yasa dışı 
geçişleri kolaylaştıran faaliyetleri organize 
eden veya buna katkı sağlayan kişi ve 
kuruluşların da yaptırım listesine alındığı 
bildirilmişti. KAYNAK:AA
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Решительное предупреждение Украины от 
президента России Путина в адрес НАТО: наша 
красная линия!
Президент России Владимир Путин заявил, что расширение военной инфраструктуры 
НАТО на Украине создаст проблему для России, добавив: «Создание таких угроз - это 
красная линия, но я надеюсь, что здесь ситуация не дойдет». сказал. С другой стороны, 
Путин сказал, что Россия разрабатывает гиперзвуковую ракету. Путин также ответил на 
вопрос, будет ли он баллотироваться снова после президентского срока, который 
закончится в 2024 году.

Президент России Владимир Путин заявил, что расширение военной инфраструктуры 
НАТО на Украине является «красной линией» для России, и сказал: «Если бы системы 
нападения были размещены на Украине, время полета до Москвы составило бы 7 
минут. красная линия, но я надеюсь, что ситуация здесь. "не приедет". сказал.
В своем выступлении на мероприятии "Россия зовет" в столице России Москве Путин 
дал оценку утверждениям о том, что Россия готовится атаковать Украину.
Напомнив, что были утверждения о том, что Россия готовилась атаковать Украину в 
начале 2021 года, Путин сказал: «Однако атаки не было. В прошлом мы были почти 
союзниками НАТО, но, несмотря на все наши просьбы, они продолжали расширяться 
в сторону. наши границы ". использовал фразу.
Указывая на размещение стартовых площадок в Польше и Румынии, Путин сказал: 
«Это угроза для нас». сказал.
Подчеркнув, что развертывание аналогичных систем НАТО на Украине будет 
проблемой для России, Путин сказал: «Если бы системы нападения были размещены 
на Украине, время полета до Москвы составило бы 7 минут. Если бы было развернуто 
гиперзвуковое оружие, время полета было бы 5 минут. Мы также угрожали нам таким 
образом. Мы должны разработать что-то против тех, кто это делает ». он сказал.
ГИПЕРЗВУКОВОЕ ОБЪЯСНЕНИЕ РАКЕТЫ
Отметив, что Россия также разрабатывает гиперзвуковые ракеты, Путин сказал: 
«Создание таких угроз - это красная линия, но я надеюсь, что ситуация здесь не 
дойдет. Надеюсь, что здравый смысл и чувство ответственности возобладают перед 
мировым сообществом. . " сделал свою оценку.
Напомнив, что испытания гиперзвуковой ракеты «Циркон» проводились 
Минобороны России в октябре прошлого года и вчера в Белом море, Путин заявил, 
что российский флот будет оснащаться этими ракетами с 2022 года, и сказал: «Мы все 
еще проводим испытания. И мы добились успешных результатов. «Мы оснастим его 
вооружением морского базирования», - сказал он. Заявив, что он примет участие в 
открытии 24-х зимних Олимпийских игр, которые пройдут в Пекине с 4 по 20 
февраля 2022 года, Путин напомнил, что он получил приглашение из Китая для 
участия в открытии.

БУДЕТ КАНДИДАТИВНО В 2024?
На вопрос, будет ли он снова кандидатом после 
президентского срока, который закончится в 2024 году, 
Путин сказал: «Еще не решено, буду ли я кандидатом. Однако 
тот факт, что я имею право быть кандидатом, стабилизирует 
ситуацию. внутриполитическая ситуация ». дал ответ.
Оценивая заявление официального представителя Белого 
дома Джен Псаки о том, что Джо Байден будет переизбран на 
следующих президентских выборах в США, Путин сказал: «Я 
считаю, что это правильное решение».

Отвечая на вопрос о том, будет ли он баллотироваться на выборах в России в том же году, Путин сказал: «Чего вы хотите от будущего? Вы хотите 
реализовать цели, которые вы обещали и поставили для развития своей страны. Молодые, талантливые и патриотично настроенные молодые люди 
обучаются во многих областях, таких как политика, экономика, бизнес и искусство. «Я хочу, чтобы это произошло. У меня нет опасений, что такая 
проблема возникнет в будущем России. Что касается моих планов, фишка здесь в том, что по Конституции я имею право участвовать в выборах в новый 
период. Я еще не определился с этим ».

Беларусь реагирует на санкционные решения ЕС
Министерство иностранных дел Беларуси сообщило, что решения о санкциях ЕС затрагивают 
белорусский бизнес, не связанный с миграционным кризисом, реальные причины глобального 
миграционного кризиса игнорируются и вся ответственность возлагается на Беларусь.
В заявлении министерства отмечалось, что «абсурдность санкционных решений 
Евросоюза ( ЕС ) в отношении Беларуси глубока и ее содержание сложно понять».
Указывая на то, что целью всей этой политики является экономическое удушение 
Беларуси и максимально возможное усложнение жизни белорусов, в заявлении 
говорилось, что миллионы белорусских рабочих, требующие от ЕС отмены 
«варварских» и «бесчеловечных» санкций, не прислушались и Европейские 
потребители, поставщики и компании не слушали, подчеркнув, что его не волнует 
ущерб.
В заявлении подчеркивалось, что европейские власти лицемерно придумали 
санкционное решение в отношении миграционного кризиса, вопреки здравому 
смыслу, выявленным фактам, начатым техническим переговорам и дополнительным 
мерам, принятым белорусской стороной для предотвращения нелегальной миграции. 
Ответственность упирается в Беларусь ». использовались выражения.
Отмечая, что решения были приняты в коммерческих интересах определенных 
европейских кругов, в заявлении говорилось: «Этот пакет санкций включает 
белорусский бизнес, не связанный с миграционным кризисом. За этим стоит желание 
избавиться от конкурентов». оценка была сделана.

«Безопасность региона в опасности»
Напомнив, что это не первый случай, когда Беларусь сталкивается с такими 
трудностями со стороны Запада, было отмечено, что санкции будут иметь 
негативные последствия для обеих сторон. В заявлении говорится, что против этих 
решений, принятых ЕС, будут приняты жесткие, асимметричные и 
соответствующие меры:
«Чем дольше продолжается этот процесс, тем очевиднее становится опасность для 
стабильности и безопасности всего нашего региона. Во всем виноват только ЕС, 
который является инициатором спирали санкций и агрессии. Мы по-прежнему 
призываем европейских политиков думать лучше. "
ЕС одобрил пятый пакет санкций против Беларуси на том основании, что 
нарушения прав человека и продолжающееся использование иммигрантов в 
качестве политического инструмента, и объявил, что он включил еще 17 лиц и 11 
организаций в санкционный список.
Сообщается, что отдельные лица и организации, которые организуют или 
содействуют деятельности, способствующей незаконному перемещению в соседние 
с Беларусью страны ЕС, также включены в санкционный список.



18 Kasım2021  
SİVİL İNİSİYATİ

Almanya Başbakanı Merkel için askeri veda töreni 
düzenlendi

Angela Merkel, Savunma Bakanlığında düzenlenen törende yaptığı 
konuşmada, 16 yıllık başbakanlığının ardından minnettarlık ve 
alçakgönüllülük hissettiğini söyledi.

Görevini gelecek hafta Sosyal Demokrat Partili Olaf Scholz'a 
devredecek olan Merkel, başbakan olarak geçirdiği 16 yılın çoğu zaman 
çok zorlayıcı olduğuna işaret ederek, "Özellikle salgının son iki yılı, 
siyasete, bilime ve sosyal söyleme duyulan güvenin ne kadar önemli 
olduğunu ve aynı zamanda ne kadar kırılgan olabileceğini bir büyüteçle 
gösterdi." dedi.

Demokrasinin nefret, şiddet ve yanlış bilgilendirmeye karşı 
savunulması çağrısında bulunan Merkel, "Demokrasimiz, kendini 
eleştirel olarak inceleme ve düzeltme yeteneğiyle gelişir. Sürekli çıkar 
dengesinden ve birbirine saygıdan yaşar. Dayanışma ve güvenden, 
ayrıca gerçeklere olan güvenden ve bilimsel bilginin reddedildiği, 
komplo teorilerinin ve ajitasyonun yayıldığı her yerde çelişkilerin dile 
getirilmesi gerektiği gerçeğinden beslenir." değerlendirmesinde 
bulundu.

İlerideki zorluklara cevap bulma ve geleceği şekillendirme görevinin bir sonraki 
hükümete kaldığını belirten Alman Şansölye, bu nedenle haftaya görevini 
devredeceği müstakbel Başbakan Olaf Scholz'a başarılar diledi.

Veda törenine, Almanya Cumhurbaşkanı Frank Walter Steinmeier ve eşi Elke 
Büdenbender ile çok sayıda üst düzey siyasetçi katıldı. Alman ordusunun 
"Grosser Zapfenstreich" olarak adlandırılan seremonisi, görevine veda eden 
Cumhurbaşkanları, Başbakanlar ve Savunma Bakanları için düzenleniyor.

Törende Merkel'in bizzat kendisinin seçtiği "Büyük Tanrı seni 
övüyoruz" adlı ilahi ile "Benim için kırmızı güller yağsın" ve 
"Renkli filmi unutmuşsun" adlı parçalar çalındı.

Angela Merkel, 8 Aralık'ta Federal Meclis'te Başbakanlık görevi 
için yemin edecek olan Olaf Scholz'a görevini devredecek. 
KAYNAK:AA

Состоялась военная церемония прощания с 
канцлером Германии Меркель

Ангела Меркель в своем выступлении на церемонии в 
Министерстве обороны заявила, что после 16 лет 
пребывания на посту премьер-министра почувствовала 
благодарность и смирение.

Меркель, которая передаст свой пост Олафу Шольцу из 
Социал-демократической партии на следующей неделе, 
отметила, что 16 лет, которые она провела на посту 
премьер-министра, часто были очень сложными, и 
сказала: «Особенно в последние два года эпидемии, 
насколько важны доверие к политике, науке и 
социальному дискурсу имеет значение, а также насколько 
оно важно.

 Он показал мне с увеличительным стеклом, насколько 
хрупким он может быть ». сказал.

Призывая к защите демократии от ненависти, насилия и 
дезинформации, Меркель сказала: «Наша демократия 
процветает благодаря способности критически изучать и 
исправлять себя. Она живет в постоянном балансе 
интересов и уважении друг к другу. Это происходит из 
солидарности и доверие, а также доверие к фактам и отказ 
от научных знаний, теорий заговора и агитации. Оно 
питается тем фактом, что везде, где оно распространяется, 
должны быть артикулированы противоречия ". сделал свою 
оценку.

Заявив, что следующее правительство должно найти 
ответы на предстоящие вызовы и сформировать будущее, 
канцлер Германии пожелал успехов будущему премьер-
министру Олафу Шольцу, которого он передаст на 
следующей неделе.

На церемонии прощания присутствовали президент Германии 
Франк Вальтер Штайнмайер и его жена Эльке Бюденбендер, а 
также многие высокопоставленные политики.

Церемония немецкой армии под названием "Grosser Zapfenstreich" 
проводится для президентов, премьер-министров и министров 
обороны, которые прощаются со своими обязанностями.

Во время церемонии прозвучали выбранный самой Меркель гимн 
«Бог великий, славим Тебя», а также песни «Пусть красные розы 
дождутся за меня» и «Ты забыл цветную пленку».

Ангела Меркель передаст свои обязанности Олафу Шольцу, 
который 8 декабря будет приведен к присяге в качестве канцлера 
бундестага.
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Şam rejiminden hadsiz Hatay açıklaması

Esad rejimi güdümündeki Suriye Halk Meclisi, Hatay’ın Türkiye’ye katılmasının 82’nci yılında 
‘Hatay’ı geri almak için her şeyi yapacağız’ diye açıklama yaptı.

Uzun yıllardır zaman zaman Hatay’ı 
Suriye sınırı içinde gösteren haritalar 
kullanması ve bu yönde yaptığı hadsiz 
açıklamalarla Türkiye’ye sataşan Şam 
rejimi, Hatay konusunu yeniden 
gündeme getirdi. Hatay’ın Türkiye’ye 
katılmasının 82’nci yılı nedeniyle 
resmi kanallardan yazılı bir açıklama 
yapan Suriye Halk Meclisi, Hatay’ın 
Suriye toprağı olduğunu öne sürdü. 
UZUN yıllardır zaman zaman Hatay’ı 
Suriye sınırı içinde gösteren haritalar 
kullanması ve bu yönde yaptığı hadsiz 
açıklamalarla Türkiye’ye sataşan Şam 
rejimi, Hatay konusunu yeniden 
gündeme getirdi. Hatay’ın Türkiye’ye 
katılmasının 82’nci yılı nedeniyle 
resmi kanallardan yazılı bir açıklama 
yapan Suriye ,

Halk Meclisi, Hatay’ın Suriye 
toprağı olduğunu öne sürdü.

 FRANSIZLARA DA ÇATTILAR

Akıl almaz açıklamada, “Hatay’ı 
geri almak için her şeyi yapacakları” 
ve şehrin “işgal altındaki Suriye 
topraklarının bir parçası olduğu” 
iddia edildi. Dönemin Fransız 
mandasının, 2’nci Dünya Savaşı’nda 
Türkiye’yle müttefiklik kurmak için 
Hatay’ı rüşvet olarak verdiği öne 
sürülen açıklama metninde, 
“Hatay’ın Türkiye’nin eline 
kalmaması ve geri alınması için 
mümkün olan her şeyin yapılacağı” 
belirtildi. Türkiye’den konuyla ilgili 
henüz bir açıklama ya da cevap 
gelmedi.

GÖSTERMELİK MECLİS

Esad rejiminin yasama organı diye anılan Suriye Halk Meclisi, 250 üyeden 
oluşuyor. Son seçimler 19 Temmuz 2020’de yapıldı. 167’si Esad’ın Baas 
Partisinden olmak üzere 183 sandalye kazanan Ulusal İlerici Cephe mecliste 
çoğunluğu elde tutuyor. Yüz binlerce kişinin öldüğü iç savaş nedeniyle 
milyonlarca seçmenin yurtdışına göç etmek durumunda kaldığı ülkede ciddi bir 
muhalefet de bulunmuyor.

82 YIL ÖNCE TÜRKİYE’YE KATILDI

20 Ekim 1921 tarihli Ankara Anlaşması’nda Türkiye sınırları dışında kalan Hatay 
(İskenderun Sancağı), Suriye ile birlikte özerk bir yönetim olarak Fransız mandası 
altına girmişti. 

1935 yılında Suriye ve Lübnan üzerindeki mandasını kaldıran Fransa, 9 
Kasım 1936’da Suriye ile yaptığı anlaşma neticesinde Hatay’daki tüm 
haklarını Suriye’ye devretti. Ancak Türkiye bunun Ankara Anlaşması’nın 
ihlali olduğunu bildirerek karara karşı çıktı. Atatürk’ün de önemle 
üzerinde durduğu Hatay konusunda Türkiye’nin baskılarını arttırması 
sonucu 27 Ocak 1937’de Milletler Cemiyeti tarafından Hatay’ın 
bağımsızlığı kabul edildi. 29 Haziran 1939’da ise 40 üyeli Hatay Devleti 
Millet Meclisi, Türkiye’ye katılma kararı aldı. 7 Temmuz 1939 tarihinde 
Hatay il statüsü kazanırken, 23 Temmuz 1939 tarihinde Fransız 
askerlerinin de bölgeyi tamamen terk etmesiyle, Misak-ı Milli sınırlarında 
bulunan Hatay, Türkiye topraklarına katıldı.

KAYNAK:AA

Заявление режима Дамаска о неограниченном хатае
Сирийское народное собрание под руководством режима Асада выступило с заявлением 
по случаю 82-й годовщины присоединения Хатая к Турции, заявив: «Мы сделаем все, 
чтобы вернуть Хатай».

Режим Дамаска , который в течение 
долгих лет преследовал Турцию, 
используя карты, время от времени 
показывающие Хатай в пределах 
Сирийской границы, и своими 
бесконечными заявлениями в этом 
направлении , вернул хатайский 
вопрос на повестку дня. Делая 
письменное заявление по 
официальным каналам в связи с 82-
й годовщиной присоединения 
Хатая к Турции, Ассамблея народа 
Сирии заявила, что Хатай является 
сирийской территорией. Режим 
Дамаска, который в течение долгих 
лет время от времени использовал 
карты Хатая в пределах сирийской 
границы и делал бесконечные 
заявления в этом направлении, 
вернул хатайский вопрос на 
повестку дня. Делая письменное 
заявление по официальным 
каналам в связи с 82-й годовщиной 
присоединения Хатая к Турции, 

Ассамблея народа Сирии 
заявила, что Хатай является 
сирийской территорией.
ОНИ СМОТРЕЛИ НА 
ФРАНЦУЗСКИЙ
В этом умопомрачительном 
заявлении утверждалось, что 
они «сделают все, чтобы вернуть 
Хатай» и что город является 
«частью оккупированной 
сирийской территории». В 
тексте заявления, в котором 
утверждалось, что французский 
мандат того периода подкупил 
Хатай с целью установления 
союза с Турцией во время 
Второй мировой войны, было 
сказано, что «будет сделано все 
возможное, чтобы Хатай не 
попал в руки. Турции и забрать 
его обратно ". Никакого 
заявления или ответа от Турции 
по этому поводу пока не 
поступало.

ШОУ АССАМБЛЕЯ
Сирийское народное собрание, 
известное как законодательный орган 
режима Асада, состоит из 250 членов. 
Последние выборы прошли 19 июля 
2020 года. Национальный 
прогрессивный фронт имеет 
большинство в парламенте, получив 
183 места, 167 из которых от партии 
Асада Баас. Нет серьезной оппозиции 
в стране, где миллионы избирателей 
были вынуждены эмигрировать за 
границу из-за гражданской войны, в 
которой погибли сотни тысяч 
человек.
ПОСЕТИЛИ ТУРЦИЮ 82 ЛЕТ 
НАЗАД
В Анкарском соглашении от 20 
октября 1921 года Хатай (Искендерун 
Санджак), находившийся за 
пределами Турции, перешел под 
мандат Франции в качестве 
автономной администрации вместе с 
Сирией. 

Франция, отменившая свой мандат в 
отношении Сирии и Ливана в 1935 
году, передала все свои права в Хатае 
Сирии в результате соглашения, 
подписанного с Сирией 9 ноября 1936 
года. Однако Турция выступила 
против этого решения, заявив, что 
оно является нарушением 
Анкарского соглашения. 
АтатюркНезависимость Хатая была 
признана Лигой Наций 27 января 
1937 года в результате растущего 
давления Турции по вопросу Хатая, 
что также подчеркнула Турция. 29 
июня 1939 года Национальное 
собрание штата Хатай, состоящее из 
40 членов, решило присоединиться к 
Турции. В то время как Хатай 
получил статус провинции 7 июля 
1939 года, 23 июля 1939 года, когда 
французские солдаты полностью 
покинули регион, Хатай, 
расположенный в границах 
Национального пакта, присоединился 
к территории Турции.
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İletişim Başkanı Altun: Ülkemiz bağımsız adımlar attıkça 
türlü engelleme girişimleriyle karşı karşıya kalıyoruz
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Altun, "Ülkemiz, Sayın Cumhurbaşkanımızın liderliğinde 
ekonomiden savunma sanayine kadar birçok alanda bağımsız adımlar attıkça, etki alanı genişledikçe 
türlü engelleme girişimleriyle karşı karşıya kalıyoruz." dedi.

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Fahrettin Altun, 
Türkiye, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan 
liderliğinde ekonomiden savunma sanayine kadar birçok 
alanda bağımsız adımlar attıkça türlü engelleme 
girişimleriyle karşı karşıya kaldıklarını belirterek, "Bu 
noktada küresel medya organlarının bir kısmının Türkiye 
ve Recep Tayyip Erdoğan karşıtı algı oluşturmak için 
sürekli ideolojik bir tarafgirlikle hareket etmesini objektif 
gazetecilik adına sorunlu buluyoruz." dedi.
Altun, Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı ve Yunus 
Emre Enstitüsünün (YEE) iş birliğiyle uluslararası medya 
mensuplarına yönelik düzenlenen Türkçe Eğitimi 
programının İletişim Başkanlığı İstanbul Bölge Müdürlüğü 
Konferans Salonu'ndaki sertifika törenine katıldı.
Eğitmi başarıyla tamamlayan katılımcıları tebrik eden 
Altun, katılımcıların aldıkları Türkçe eğitiminin, 
Türkiye'de sürdürdükleri mesleki ve sosyal hayatlarına 
büyük katkı sağlayacağına inandığını belirtti.
Yeni bir dil öğrenmenin, gazetecilik mesleği söz konusu 
olduğunda çok daha önemli olduğunu, hatta artık 
gazeteciliğin de ayrılmaz bir parçası haline geldiğini 
söyleyen Altun, "Özellikle de başka bir ülkede mesleğini 
icra eden bir gazeteci için bulunduğu ülkenin dilini bilmek 
bir zorunluluktur. Görev için gittiği ülkenin gündemini, o 
ülkenin kendi dilinde takip edilmesi uluslararası medya 
mensubunu güçlendirir, yazacağı haberi, yapacağı yorumu, 
üreteceği görsel içeriği daha da nitelikli hale getirir. Bu 
kazanım, söz konusu gazeteciyi mesleki anlamda 
farklılaştıracağı gibi ona sosyal hayatta da ciddi kazanımlar 
sağlayacaktır." değerlendirmesini yaptı.
Fahrettin Altun, ülkedeki uluslararası medya 
mensuplarının Türkçe biliyor olmalarını, Türkiye'yi 
Türkçe takip edebilmelerini önemsediklerini aktararak, 
"Bölgesel ve küresel olarak etkinliği giderek artan 
ülkemize, dünya medyasının, uluslararası gazetecilerin 
yüksek bir ilgisi söz konusu. Bu ilgiyi görmekten çok 
büyük memnuniyet duyuyoruz. Özellikle de İstanbul'un 
uluslararası medya için günden güne daha da ciddi bir 
çekim merkezi haline gelmesini önemsiyoruz. Türkiye ve 
bölgeye dair gelişmeleri dünya kamuoyuna aktarırken, 
hakikatten ayrılmayan uluslararası medya çalışanlarının 
destekçisiyiz, destekçisi olmayı sürdüreceğiz." ifadelerini 
kullandı.
"Gazeteciler, hayatlarını dünyayı anlamamıza yardımcı 
olmaya adamış kişiler"
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Altun, gerçek 
gazetecilerin, "hayatlarını dünyayı anlamamıza yardımcı 
olmaya adamış kişiler" olarak tanımlanabileceğini belirtti.

Gazeteciliği layıkıyla icra etmek için bu mesleği gerçekten 
sevmek ve sadece hakikatin peşinde olmak gerektiğini 
anlatan Altun, şöyle devam etti:
"Gazeteciden dünyanın bir ucunda da olsa bir savaşı, bir 
afeti, insani ya da siyasi bir gelişmeyi bütün gerçekleriyle 
sunması beklenir. Bu anlamda gazetecilik, bir kamu 
görevidir. Bugün gazeteciliğin karşı karşıya olduğu en 
büyük tehlikelerden biri de özellikle maddi sıkıntılar başta 
olmak üzere farklı saiklerle masa başına hapsolmak 
tehlikesidir. Maalesef küresel salgın döneminde bu 
tehlikenin daha da bariz hale geldiğini, masa başında haber 
yapma yaklaşımının, sahada olmadan, sahanın 
gerçekliğiyle birebir temas etmeden yapılan gazeteciliğin 
arttığını görüyoruz. Ne var ki, bu özel mesleği sahadan 
koptuğu şekilde icra etmek mümkün değildir."

Fahrettin Altun, kendilerinin de bu bilinçle, ülkedeki 
ve bölgedeki gelişmeleri takip eden uluslararası 
medya mensuplarının çalışmalarını desteklemek için 
gayret gösterdiklerini, bu çerçevede birçok adım 
attıklarını, sıcak noktalara ulaşmalarını, istedikleri 
bilgilere erişmelerini ve Türk toplumunu daha 
yakından tanımalarını sağlayacak projeleri hayata 
geçirme gayreti içinde olduklarını dile getirdi.

"Dezenformasyona karşı savaşta, gazeteciler kamusal 
sorumlulukla mesleklerini icra etmeli"

Bugün dünyanın muhtelif yerlerinde ve Türkiye'de 
yalan, yanlış, dezenformatif, art niyetli ve sahte bilgi 
paylaşımlarının ne kadar çabuk yayılabildiğinin 
görüldüğünü söyleyen Altun, şunları kaydetti:

"İçinde bulunduğumuz çağ, yalanın gerçekten 
katbekat daha hızlı yayılabildiği bir çağ halini almış 
durumda. Bu, tüm dünya medyası açısından 
'hakikatin tahrif edilmesi' tehlikesini beraberinde 
getiriyor. Bu salonda bulunan herkesin bu tablo 
karşısında 'hakikat' kavramının değerini çok daha 
fazla önemsediğini biliyorum. İçinde bulunduğumuz 
'hakikat sonrası' dönemde, özellikle sosyal medyanın 
kötü amaçlar uğruna kullanımıyla birlikte 
dezenformasyonun vahim örneklerine her gün şahit 
oluyoruz. Sosyal medya üzerinden yapılan 
dezenformasyon kampanyalarının sosyal hayatı, 
demokrasiyi ciddi anlamda tehdit ettiğini, birçok 
farklı toplum kesimlerini mağdur ettiğini, 
ayrımcılığı, ırkçılığı, yabancı düşmanlığını 
beslediğini görüyoruz. Dezenformasyona karşı 
savaşta, gazetecilerin de kamusal bir sorumlulukla 
mesleklerini icra etmeleri büyük önem arz ediyor. Bu 
noktada, gerçek gazeteciler dezenformasyon 
savaşında, hakikatin temsilcisi olan, hakikat namına 
mücadele veren en önemli aktörlerdir."

Medyanın, hakikatin ortaya konması ve yalan, yanlış, 
çarpıtılmış bilgilerin ayıklanması açısından kutsal 
bir görevi bulunduğunun altını çizen Altun, sözlerini 
şöyle sürdürdü:

"Ancak ne yazık ki medyanın kötücül amaçlar 
uğruna dezenformasyonun, yalanın mecrası 
olabileceğine de tanıklık edebiliyoruz. Sosyal medya, 
geleneksel medyayı da yer yer etkileyen hatta 
belirleyen bir unsura dönüşebiliyor. Sosyal medya 
üzerinden hızla yayılan, hiçbir şekilde gerçeğe 
dayanmayan sözde haberler, gerçek habermiş gibi 
geleneksel medyada kendisine yer bulabiliyor. Bu 
kötücül medya faaliyetlerinden ülkemiz de yoğun 
şekilde nasibini alıyor. Bu noktada, faaliyetlerimizi 
yoğun şekilde bu dezenformatif içeriklere karşı 
gerçeği anlatmakla geçiriyoruz. Uluslararası 
medyanın Türkiye ve Sayın Cumhurbaşkanımıza 
yönelik yoğun ilgisi ne yazık ki çoğu zaman hakikat 
ve gazetecilik saikiyle olmuyor. Ülkemiz, Sayın 
Cumhurbaşkanımızın liderliğinde ekonomiden 
savunma sanayine kadar birçok alanda bağımsız 
adımlar attıkça, etki alanı genişledikçe türlü 
engelleme girişimleriyle karşı karşıya kalıyoruz. Bu 
noktada küresel medya organlarının bir kısmının 
Türkiye ve Recep Tayyip Erdoğan karşıtı algı 
oluşturmak için sürekli ideolojik bir tarafgirlikle 
hareket etmesini objektif gazetecilik adına sorunlu 
buluyoruz."Bu tespit ve değerlendirmelerin, dünya 
medyasını ve uluslararası gazetecilerin tümünü 
kapsamadığını vurgulayan Altun, nitekim bu 
noktada uluslararası medyanın birçok mensubuyla 
nitelikli bir ilişki ve iş birliği içerisinde hareket 
edebildiklerini, yine uluslararası medyada 
Türkiye'nin bölgesel ve küresel etkinlikleriyle alakalı 
objektif birçok yayınla da karşılaştıklarını dile 
getirdi.

"Türkiye uluslararası medyanın küresel 
merkezlerinden biri"

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Fahrettin Altun, 
mesleki etik bilinciyle hareket eden ve altına imza 
attığı haberin hukuki ve toplumsal sorumluluğuyla 
gazetecilik yapan tüm medya mensuplarına teşekkür 
ederek, mesleklerini bu doğrultuda sürdüren hem 
yerli hem uluslararası basın mensuplarını her zaman 
desteklediklerini söyledi.

Uluslararası medya mensuplarının zamanında, en 
kolay şekilde doğru ve güvenilir bilgiye 
erişebilmesine zemin hazırlayarak, Türkiye'nin 
gerçeklerini iç ve dış kamuoyuyla paylaşmalarını 
temin ettiklerini anlatan Altun, bu kapsamda 
yaptıkları çalışmalarla uluslararası medya 
mensuplarının Türkiye'ye olan ilgi ve 
teveccühlerinin arttığını ifade etti.
Uluslararası medyaya her zaman yapıcı ve iş 
birliğini temel alan bakış açısıyla yaklaşıyor 
olmalarının, birtakım somut adımları atmalarını da 
beraberinde getirdiğine işaret eden Altun, bu 
adımları şöyle sıraladı:"Basın kartlarıyla ilgili 'erken 
başvuru dönemi' uygulamasını hayata geçirdik. 
Böylece önceki yıllarda ikamet başvurularında veya 
yurt dışına seyahatlerde zaman zaman yaşanan 
sıkıntıların aşılmasını sağladık. Bugün de erken 
başvuru imkanından faydalanan 210 basın 
mensubunun kartlarını teslim etmeye başlıyoruz. 
Uluslararası medyanın, ülkemizin kamu kurum ve 
kuruluşlarıyla temaslarının güçlendirilmesi amacıyla 
bilgi ve yorum talepleriyle çekim izinlerini tek 
merkezden koordine etmeye başladık. Yalnızca 
masada değil, sahada da uluslararası medyanın 
yanında olduk, olmaya devam edeceğiz. 
Bilgilendirme toplantıları ve basın turları 
düzenleyerek, uluslararası medya mensuplarının 
karar alıcılara ve sahaya erişimini artırdık. Bu 
kapsamda dış politika, enerji, eğitim ve adalet gibi 
başlıca konularda üst düzey yetkililerin katılımıyla 
brifingler düzenledik. Ülkemizin en doğusundan en 
batısına kadar her yerinde, ayrıca Suriye başta 
olmak üzere varlık gösterdiğimiz diğer bölgelerde, 
dünyanın gazeteciler aracılığıyla doğru bilgilere 
ulaşması için faaliyetlerimizi sürdürüyoruz. İlgili 
kurum ve kuruluşlarla birlikte basın turları da 
düzenliyoruz. Ulaşım ve iletişim altyapısıyla, 
kültürel hayatıyla, misafirperverliğiyle Türkiye'nin 
uluslararası medyanın küresel merkezlerinden biri 
olduğunu görüyoruz."
Enstitü ile iş birliği halinde Türkiye'de görev yapan 
akredite uluslararası basın mensuplarına Türkçe dil 
eğitimi verilmesinin de bu adımlardan biri 
olduğundan bahseden Altun, nisanda çevrim içi 
başlayan eğitim programına 29 ülkeden 53 medya 
mensubunun katıldığını kaydetti.
Fahrettin Altun, "Türkiye'deki Uluslararası Medya 
Mensupları İçin Rehber" adlı bir kitap da 
hazırladıklarını ve bunu Türkiye'deki uluslararası 
medya mensuplarına ileteceklerini bildirdi.
Kitapta, uluslararası medya mensuplarının Türkiye'de 
yapacakları mesleki çalışmalarda ve gündelik 
yaşamlarında kullanacakları bilgilerin yer aldığını 
aktaran Altun, "Rehberimiz, Türkiye'ye adım atılan ilk 
andan itibaren mesleki ve sosyal yaşamda ihtiyaç 
duyulabilecek bilgilerin yanı sıra pek çok sorunun 
güncel ve kapsamlı cevabını içeriyor. Bu eser, nasıl ev 
kiralayacağınızdan çocuğunuz için nasıl okul 
bulabileceğinize, basın akreditasyonundan ülkemizin 
siyasi ve bürokratik yapılanmasına kadar pek çok 
konuda sizlere kılavuzluk yapacaktır." dedi.
Görme engelliler için "Engelsiz CİMER" ve "Kulak Ver" 
projeleri başlatıldı
İletişim Başkanı Fahrettin Altun, 3 Aralık Dünya 
Engelliler Günü'nün Türkiye ve dünyadaki tüm 
engelliler için hayırlara vesile olmasını diledi.
Devlet olarak engelli vatandaşların eğitimden çalışma 
hayatına kadar toplumsal yaşamın her alanında yer 
alabilmeleri için onlara destek olmayı sürdürdüklerini 
vurgulayan Altun, "Cumhurbaşkanlığı İletişim 
Başkanlığı olarak bu kapsamda görme engellilere 
yönelik 'Engelsiz CİMER' ve sesli kitaplardan oluşan 
'Kulak Ver' projelerini bugün itibarıyla hayata 
geçirdik. Ayrıca medyanın engelli vatandaşlarımıza 
sunacağı hizmetlerin kalitesini artırmak için Engelsiz 
Erişim ve İletişim Kılavuzu'nu bugün itibarıyla 
yayınladık." bilgisini verdi.
Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanı Fahrettin Altun, 
programın düzenlenmesine destek veren YEE Başkanı 
Prof. Dr. Şeref Ateş ile eğitimcilere teşekkür ederek 
sözlerini sonlandırdı. 
KAYNAK:AA
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Директор по коммуникациям Алтун: Поскольку наша страна 
предпринимает самостоятельные шаги, мы сталкиваемся с 
различными попытками блокировки
Директор по коммуникациям при президенте Алтун сказал: «Поскольку наша страна 
предпринимает независимые шаги во многих областях, от экономики до оборонной 
промышленности под руководством нашего президента, и по мере расширения сферы ее 
влияния, мы сталкиваемся с различными попытками блокирования». сказал.

Директор по связям с общественностью президента Фахреттин 
Алтун заявил, что, поскольку Турция предпринимает 
независимые шаги во многих областях, от экономики до 
оборонной промышленности под руководством президента 
Реджепа Тайипа Эрдогана, она сталкивается с различными 
попытками предотвратить это, и сказал: «На данный момент 
некоторые мировых СМИ постоянно пытаются создать 
идеологическое восприятие против Турции и Реджепа Тайипа 
Эрдогана. Мы считаем проблематичным, чтобы объективная 
журналистика действовала предвзято ». сказал.

Алтун присутствовал на церемонии вручения сертификатов в 
конференц-зале Управления коммуникаций Стамбульского 
регионального управления программы турецкого образования, 
организованной для представителей международных СМИ в 
сотрудничестве с Управлением коммуникаций и Институтом 
Юнуса Эмре (YEE).

Поздравляя участников, успешно завершивших обучение, Алтун 
заявил, что, по его мнению, полученное ими турецкое 
образование внесет большой вклад в их профессиональную и 
социальную жизнь в Турции.

Заявив, что изучение нового языка намного важнее, когда речь 
идет о профессии журналиста, и что теперь он стал 
неотъемлемой частью журналистики, Алтун сказал: «Особенно 
для журналиста, практикующего в другой стране и знающего 
язык этой страны. он / она в обязательном порядке ». Следование 
повестке дня на родном языке этой страны укрепляет участников 
международных СМИ, делает новости, которые они напишут, 
комментарии, которые они делают, и визуальный контент, 
который они создают. сделал свою оценку.

Фахреттин Алтун заявил, что их волнует тот факт, что 
представители международных СМИ в стране знают турецкий и 
могут следить за Турцией на турецком: «Мировые СМИ и 
международные журналисты проявляют большой интерес к 
нашей стране, чье региональное и глобальное влияние растет. 
Мы очень рады видеть этот интерес. В особенности: «Мы также 
придаем большое значение тому факту, что Стамбул становится 
все более и более серьезным центром притяжения для 
международных средств массовой информации. Мы были и 
будем поддерживать международных работников средств 
массовой информации. которые не оставляют правды, сообщая 
мировой общественности о событиях в Турции и регионе ». 
использовал фразы.«Журналисты - это люди, посвятившие свою 
жизнь тому, чтобы помочь нам понять мир»

Директор по связям с общественностью президента Алтун 
заявил, что настоящих журналистов можно определить как 
«людей, которые посвящают свою жизнь тому, чтобы помочь 
нам понять мир».

Объясняя, что для того, чтобы заниматься журналистикой 
должным образом, необходимо действительно любить эту 
профессию и стремиться только к правде, Алтун продолжил:

<< Ожидается, что журналист представит войну, катастрофу, 
гуманитарное или политическое событие со всеми его реалиями, 
даже если он находится на другом конце света. В этом смысле 
журналистика - это общественный долг. Одна из самых больших 
опасностей Журналистика сегодня сталкивается с разными 
мотивами, особенно с финансовыми трудностями. Это опасность 
оказаться в ловушке у стола. 

К сожалению, мы видим, что эта опасность стала 
более очевидной во время глобальной эпидемии, 
подхода репортажей за столом, журналистики без 
находясь на поле, без личного контакта с реальностью 
поля. Однако невозможно практиковать эту особую 
профессию, поскольку она отключена от поля " 
Фахреттин Алтун заявил, что, осознавая это, они 
прилагают усилия для поддержки работы 
представителей международных СМИ, которые 
следят за развитием событий в стране и регионе, они 
предприняли много шагов в этом контексте, они 
стремятся реализовать проекты, которые позволит 
им добраться до горячих точек, получить доступ к 
нужной информации и лучше узнать турецкое 
общество.

«В борьбе с дезинформацией журналисты должны 
заниматься своей профессией с общественной 
ответственностью»

Заявив, что сегодня мы видим, как быстро ложная, 
ложная, дезинформативная, злонамеренная и 
поддельная информация может распространяться в 
различных частях мира и в Турции, Алтун сказал:

Для журналистов очень важно заниматься своей 
профессией с общественной ответственностью. На 
данный момент настоящие журналисты - самые 
важные действующие лица в войне дезинформации, 
представляющие правду и борющиеся за правду.

Подчеркнув, что у СМИ есть священный долг в плане 
раскрытия правды и устранения ложной, ложной и 
искаженной информации, Алтун продолжил свои 
слова следующим образом:

По мере расширения домена мы сталкиваемся с 
различными попытками блокировки. На данный 
момент мы считаем проблемным для объективной 
журналистики, что некоторые глобальные медиа-
органы постоянно действуют с идеологической 
предвзятостью, чтобы создать впечатление против 
Турции и Реджепа Тайипа Эрдогана ».

Подчеркнув, что эти определения и оценки не 
охватывают все мировые СМИ и международных 
журналистов, Алтун заявил, что на данный момент 
они могут действовать в рамках квалифицированных 
отношений и сотрудничества со многими 
представителями международных СМИ, и что они 
также сталкиваются со многими объективными 
публикациями. о региональной и глобальной 
деятельности Турции в международных СМИ.

«Турция - один из мировых центров международных 
СМИ»

Директор по связям с общественностью президента 
Фахреттин Алтун поблагодарил всех представителей 
СМИ, которые действуют с профессиональной 
этической осведомленностью и занимаются 
журналистикой с правовой и социальной 
ответственностью за подписанные ими новости, и 
сказал, что они всегда поддерживают представителей 
отечественной и международной прессы, которые 
продолжают свою профессию в этом направлении.

Объясняя, что они обеспечили, чтобы они делились 
реалиями Турции с внутренней и иностранной 
общественностью, открывая путь для представителей 
международных СМИ к своевременному и простому 
доступу к точной и надежной информации, Алтун 
заявил, что интерес и благосклонность членов 
международные СМИ в Турции расширились 
благодаря работе, которую они проделали в этом 
контексте.

Подчеркнув, что тот факт, что они всегда подходили 
к международным СМИ с конструктивной точки 
зрения и сотрудничества, привел к некоторым 
конкретным шагам, Алтун перечислил эти шаги 
следующим образом:  

Мы проводили брифинги с участием 
высокопоставленных должностных лиц по 
таким ключевым вопросам, как образование и 
правосудие. Мы продолжаем свою 
деятельность во всех частях нашей страны с 
востока на запад, а также в других регионах, 
где мы присутствуем, особенно в Сирии, 
чтобы мир мог получить точную информацию 
через журналистов. Мы также организуем 
пресс-туры в соответствующие учреждения и 
организации. Мы видим, что Турция является 
одним из мировых центров международных 
СМИ с ее транспортной и коммуникационной 
инфраструктурой, культурной жизнью и 
гостеприимством ». Упомянув, что обучение 
турецкому языку аккредитованных 
представителей международной прессы, 
работающих в Турции в сотрудничестве с 
Институтом, является одним из этих шагов, 
Алтун отметил, что 53 представителя СМИ из 
29 стран приняли участие в учебной 
программе, которая началась онлайн в апреле.

Фахреттин Алтун заявил, что они также 
подготовили книгу под названием 
«Рекомендации для представителей 
международных СМИ в Турции» и что они 
направят ее членам международных СМИ в 
Турции.

Заявив, что книга включает в себя 
информацию, которую представители 
международных СМИ будут использовать в 
своей профессиональной работе и 
повседневной жизни в Турции, Алтун сказал: 
«Наше руководство включает в себя 
актуальные и исчерпывающие ответы на 
многие вопросы, а также информацию, 
которая может потребоваться в 
профессиональная и общественная жизнь с 
первого момента прибытия в Турцию. Эта 
работа поможет вам по многим вопросам, от 
того, как снять дом, как найти школу для 
вашего ребенка, от аккредитации прессы до 
политической и бюрократической структуры 
нашей страны. . " сказал.

Запущены проекты «ЦИМЕР для инвалидов» 
и «Дай послушать» для слабовидящих.

Директор по связям с общественностью 
Фахреттин Алтун пожелал, чтобы 
Международный день людей с 
ограниченными возможностями 3 декабря 
принес пользу всем инвалидам в Турции и во 
всем мире.

Подчеркнув, что государство продолжает 
поддерживать граждан с ограниченными 
возможностями, чтобы они могли принимать 
участие во всех аспектах общественной 
жизни, от образования до трудовой жизни, 
Алтун сказал: «Как Управление связи мы 
внедрили« Безбарьерный CIMER »и 
аудиокниги. На сегодняшний день проекты 
«Услышь свое ухо» для слабовидящих. Кроме 
того, на сегодняшний день мы опубликовали 
Руководство по доступу и общению для 
инвалидов, чтобы повысить качество услуг, 
которые СМИ будут предоставлять нашим 
инвалидам. дал информацию.

Директор по коммуникациям при президенте 
Фахреттин Алтун, президент YEE проф. 
Доктор Шереф Атеш поблагодарил тренеров и 
завершил свое выступление.
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Kırgız dil bilimci Kasım Tınıstanov Gazi Üniversitesi'nde anıldı
Kırgız dilbilimci, şair, oyun yazarı, eğitimci, gazeteci, Kırgız dil biliminin 
kurucusu ve Modern Kırgız edebiyatının kurucularından olan Kasım 
Tınıstanov'u anıldı.

ANKARA ( Sivil İnisiyatif) Zeliha Sorkunlu/ Gazi 
Üniversitesi; Kırgız dilbilimci, şair, oyun yazarı, eğitimci, 
gazeteci, Kırgız dil biliminin kurucusu ve Modern Kırgız 
edebiyatının kurucularından olan Kasım Tınıstanov'u 
andı.

Gazi Üniversitesinde Kasım Tınıstanov'un doğumunun 
120'nci yıldönümü vesilesiyle anma töreni düzenlendi.

Programda konuşan Gazi Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. 
Musa Yıldız üniversitenin 95'inci yıldönümü nedeniyle 
'Köklerimizin İzinde' bir çok konferans düzenlendiğini 
belirtti. Tınıstanov hakkında bilgi veren Prof. Dr. Yıldız, 
"Edebi kişiliği kadar bilim adamı kimliğiyle de temayüz 
etmiştir. 
Kırgız yazı dilinin kurucuları arasında yer aldığı gibi 
Arap alfabesi ile yazılan Kırgız Türkçesi'nin önce yazı 
dilinde daha sonra Kiril alfabesine geçiş süreçlerinde 
etkin olarak çalışmıştır. 

Milli Eğitim Bakanlığı görevi sırasında Tınıstanov genç 
nesillere eğitim verme herhangi bir eğitim alma umudu 
olmayan orta yaşlılara orta yaşlılara okuma yazma 
öğretmenin yanı sıra okullarda okutulmak üzere yeni 
derslik kitapları yazmıştır" dedi.

Törene katılan Kırgızistan Cumhuriyeti Ankara 
Büyükelçisi Kubanıçbek Ömüraliyev ise yaptığı 
konuşmada, "Halihazırda Kasım Tınıştanov'un attığı 
temellere istinaden Kırgız dilinin grameri 
öğretilmektedir. 

Onun oluşturduğu Kırgız dilinin sözdizimi, morfolojisi, 
yazım kuralları ve grameri bugünkü edebi dilimizin 
sağlam temelleridir. Hiç şüphesiz dil, milletin ve devletin 
kimliğini belirleyici bir unsurdur.

Ancak ana dlinde yazabilen ve milli edebiyat mirasına 
sahip olan milletlerin bir ulus-devlet 
yaratabileceklerini Kasım Tınıstanov’un öncülük ettiği 
aydınlar en iyi şekilde anlamışlardı. Tam bu devlet 
kurma sürecinde üzerine düşen misyonu yerine 
getiren Kasım Tınıstanov, Kırgız dil biliminin 
temellerini atmış, Kırgız alfabesini oluşturmuş, birçok 
bilimsel eser yazmış ve Kırgızistan’da bilim ve eğitimin 
gelişmesine çok değerli katkılarda bulunmuştur.

Kasım Tınıstanov, 37 yıllık kısa ömrünün çoğunu 
devlet işlerine ve bilimsel çalışmalara adayarak kısa 
süreye, adeta yarım asırda yapılacak işleri sığdırmıştır. 
Her çağda böyle yetenekli ve yaratıcı şahsiyetlerin 
doğması nadirdir. Kendisi hiç şüphesiz, zamanının çok 
ilerisinde olan, milleti e onun özgürlüğü için savaşan 
büyük bir insandı.

    Bu yıl egemen ve bağımsız Kırgız devletinin 30. Yıl 
dönümünü kutluyoruz. Asırlardır bağımsızlığımız için 
savaşan, bu uğurda canını veren büyük 
şahsiyetlerimizin verdiği emekleri her zaman anmak e 
takdir etmek görevimizdir. 

“Geçmişi unutan, geleceği göremez” denir. Kırgız 
halkının milli kimliğinin muhafaza edilmesinde ve 
varlığının sürdürülmesinde büyük katkısı olan kasım 
Tınıstanov gibi tarihi şahsiyetleri tanımak hepimizin 
özellikle yeni neslin görevidir.

Konuşmama son verirken bu etkinliğe katılan, büyük 
üstadımız hakkında bilgi paylaşıp onu tanıtan ve yad 
eden Türk kardeşlerimize en derin şükranlarımı 
sunuyorum. Umuyorum ki bu tür etkinlikler ile Kasım 
Tınıstanov’a ve onun mirasına olan mevcut ilgiyi daha 
da arttırıp derinleştirebiliriz " diye konuştu.
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В университете Гази почтили память кыргызского 
лингвиста Касыма Тыныстанова
Университет Гази почтил память кыргызского лингвиста, поэта, драматурга, педагога, 
журналиста, основоположника кыргызского языкознания и одного из основоположников 
современной кыргызской литературы Касыма Тыныстанова.

АНКАРА (Гражданская инициатива) Зелиха Соркунлу/ 
Университет Гази почтил память кыргызского лингвиста, 
поэта, драматурга, педагога, журналиста, основоположника 
кыргызского языкознания и одного из основоположников 
современной кыргызской литературы Касыма Тыныстанова.
В Университете Гази прошла церемония поминовения по 
случаю 120-летия со дня рождения Касыма Тыныстанова.
Выступая на программе, ректор Университета Гази проф. д-р 
Муса Йылдыз заявил, что в связи с 95-летием университета 
было проведено много конференций на тему «Следуя нашим 
корням». Предоставляя информацию о Тыныстанове, проф. д-
р Йылдыз сказал: «Он отличился как своей ученой, так и 
литературной личностью. Помимо того, что он был одним из 
основоположников кыргызской письменности, он активно 
работал над переходным процессом кыргызского языка, 
написанного арабским алфавитом, на кириллицу. Во время 
своего пребывания на посту министра национального 
образования Тыныстанов написал новые учебники для 
преподавания в школах, а также старался дать образование 
молодому поколению и обучал грамоте людей среднего 
возраста, у которых не было никакой надежды получить какое-
либо образование».
Посол Кыргызской Республики в Анкаре Кубанычбек 
Омуралиев, присутствовавший на церемонии, в своем 
выступлении сказал:  «В настоящее время грамматика 
кыргызского языка преподается согласно основам, 
заложенным Касымом Тыныстановым. Синтаксис, 
морфология, правила орфографии и грамматика кыргызского 
языка, которые он создал, - прочная основа нашего нынешнего 
литературного языка. Несомненно, язык является 
определяющим фактором самобытности нации и 
государства.Интеллегенция во главе с Касымом Тыныстановым 
лучше всего понимали, что нации, 

умеющие писать на своем родном языке и имеющие 
национальное литературное наследие, могут создать 
национальное государство.  Касым Тыныстанов, 
выполнивший свою миссию в процессе становления 
государства, заложил основы кыргызского языкознания, 
создал кыргызский алфавит, написал множество научных 
работ и внес неоценимый вклад в развитие науки и 
образования в Кыргызстане.
Касым Тыныстанов посвятил большую часть своей 
короткой 37-летней жизни государственным делам и 
научным исследованиям и за короткий период времени 
реализовал множество дел, которые выполнялись бы в 
течение полвека. Такие талантливые и творческие личности 
редко появляются на свет в какую-либо эпоху. Он, 
несомненно, был великим человеком, который намного 
опередил свое время, борясь за свою нацию и ее свободу.
   В этом году мы отмечаем 30-летие суверенного и 
независимого Кыргызского государства. Наш долг - всегда 
чтить и ценить усилия наших великих личностей, которые 
веками боролись за нашу независимость и отдали свои 
жизни за это дело. Как говорится: «Тот, кто забывает 
прошлое, не увидит будущего». Мы все, особенно новое 
поколение, обязаны признать таких исторических 
личностей, как Касым Тыныстанов, которые внесли 
большой вклад в сохранение национальной самобытности 
кыргызского народа и в продолжение его существования.
  Завершая свое выступление, я хотел бы выразить 
глубочайшую благодарность нашим турецким братьям, 
которые участвовали в этом мероприятии, поделились 
информацией о нашем великом мастере, представили его и 
поминули. Я надеюсь, что с помощью таких мероприятий 
мы сможем еще больше усилить и углубить нынешний 
интерес к Касыму Тыныстанову и его наследию».
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